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Vážení sousedé,
ačkoliv už nový 

rok 2016 v tuto chvíli 
ukrojil více než mě-
síc ze svého cyklu, 
přesto si dovoluji vás 
přivítat v  „nových 
časech“. Každý má 
jistě jinou představu 

o těchto „nových časech“, ale jedno je jis-
té: nové budou. Toto očekávání slyšíme 
ze všech stran a  velmi často je spojeno 
s vyvolaným pocitem strachu. Máme se 
bát budoucnosti, možná už i současnos-
ti? Strach z uprchlíků, válečných konflik-
tů, napětí mezi náboženskými skupina-
mi, obavy z  téměř sousedních zemí… 
A  doléhá reálně některá z  těchto obav 
do našeho života v Telnici? 

Domnívám se, že nikoliv. A budu op-
timistou v  tom, že letošní rok z  toho-
to pohledu prožijeme stejně klidným 
způsobem jako ten loňský. Skoro bych 

Zastupitelstvo obce schvaluje:
•  Plán odezvy obce Telnice.
•  Přílohu č. 2 ke smlouvě s KTS Ekologie 

(zachování stávajících cenových pod-
mínek i pro rok 2016).

•  Kalkulaci vodného a stočného pro rok 
2016 (ve stejné výši jako v roce 2015).

•  Zachování stávajícího základního ko-
eficientu pro výpočet daně z  nemo-
vitostí pro rok 2016 (daň zůstává ve 
stejné výši jako v roce 2015).

•  Rozpočet ZŠ a MŠ Telnice pro rok 2016 
v celkové výši 795 000 Kč.

•  Bezplatnou zápůjčku hasičského čer-
padla PS-12 obci Sokolnice.

•  Zveřejnění výzvy na prodej starého 
hasičského vozidla AVIA 30 DVS 12.

•  Vzhledem k tomu, že nebyla doručena 
žádná nabídka – odhlášení, ekologic-
kou likvidaci a vyřazení tohoto vozidla 
z majetku obce.

•  Smlouvu se společností IPEX (IP tele-
fonie) pro ZŠ a MŠ Telnice při zařazení 
do společné sítě s obecním úřadem.

•  Kupní smlouvu s  E.ON Distribuce na 
odkup sloupů nadzemního vedení za 
celkovou cenu 500 Kč.

•  Kladné stanovisko k  projektu kom-
pletní rekonstrukce vedení VVN na 
trase Sokolnice-Bučovice.

se vsadil, že daleko více budou naše ži-
voty ovlivňovat rozmary počasí. S těmi 
se skutečně pereme často velmi těžce 
(byť statečně) a snad nikdo si už dnes 
nemyslí, že může větru či dešti něco 
poručit.

Co bych nám všem tedy rád ze vše-
ho nejvíc popřál, je to, abychom pro-
žili letošní rok klidným způsobem, bez 
jakýchkoliv obav o  svou budoucnost. 
Abychom byli imunní vůči všem vněj-
ším strachuplným podnětům jaké-
hokoliv druhu. Abychom se dokázali 
místo lamentování nad celosvětovými 
problémy spíše zaměřit na své vlastní 
sousedské vztahy a  podařilo se nám 
urovnat drobné války ve svém okolí 
a  měnit místní bitevní políčka na oázy 
klidu a pohody.

Kéž je v  tomto rok 2016 výjimečný! 
Těším se na spolupráci s vámi v  tomto 
roce!

František Kroutil, váš starosta

•  Spolupráci s  Kinematografem bratří 
Čadíků v roce 2016, cena 5 000 Kč/pro-
mítací den.

•  Dodatky veřejnoprávních smluv s ob-
cemi Měnín a Žatčany (ukončení služ-
by obecní policie) k 31. 12. 2015.

•  Jmenování Jiřího Dudáka jako pově-
řeného zastupitele ve věci Změny č. 2  
Územního plánu obce Telnice. 

•  Darovací smlouvu na pozemky p.  č. 
1158/55 a  1159/27 v  k.  ú. Telnice 
u Brna ve prospěch obce Telnice. 

•  Obecně závaznou vyhlášku o regulaci 
provozování loterií a  jiných podob-
ných her.

•  Znění odpovědi na petici občanů, kte-
rá pak byla zveřejněna na úřední des-
ce OÚ Telnice: 

   „Zastupitelstvo obce Telnice nepovažu-
je chodníky za místo určené k jízdě na 
kole. Budeme žádat investora stavby 
Průtahu obcí Telnice (silnice č. II/380), 
aby chodník, který je projektován v uli-
ci Draha (ve směru na Hodonín na levé 
straně), byl vybudován pouze v  mini-
mální normě pro šířku obousměrného 
chodníku, tedy v šířce 1,5 metru.“

•  Obecní rozpočet pro rok 2016.
•  Pořízení Změny č. 2  Územního plánu 

obce Telnice.

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

  PŘEHLED JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA  
V LISTOPADU A PROSINCI 2015 
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•  Pověření starosty obce k přípravě pod-

mínek spolupráce s  městem Újezd 
u Brna v oblasti činnosti Městské poli-
cie Újezd u Brna na k. ú. Telnice u Brna.

•  Podmínky inventarizace obecního 
majetku.

•  Zpracování projektové dokumenta- 
ce – rekonstrukce místní komuni-
kace Masarykovo nám. společností 
JANEPA, a. s.

•  Pověření starosty obce k  předání ha-
sičského vozidla Fiat Ducato do užívá-
ní JSDH Telnice.

•  Obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku za provoz systému shroma-
žďování, sběru, přepravy, třídění, vy-
užívání a  odstraňování komunálních 
odpadů s účinností od 1. 1. 2016.

•  Dopuštění hladiny vodní nádrže dle 
platného Manipulačního a  provozní-

ho řádu Vodní nádrže Telnice na kótu 
192,40 m. n. m.

•  Na základě podnětu občana obce 
úkol pro komisi veřejného pořádku na 
prověření skutečného stavu polních 
cest v  okolí zastavěné části obce (za-
sahování zemědělské orby do polní  
cesty).

•  Mimořádný příspěvek ve výši 120 000 Kč 
ZŠ a MŠ Telnice v rozpočtu roku 2015.

•  Poskytnutí finančního daru ve výši 
2  000 Kč Sokolu Telnice (Štěpánský 
turnaj ve stolním tenise).

•  Poskytnutí finančního daru Orlu jed-
notě Telnice ve výši 20 000 Kč (oslavy 
20 let orlovny).

•  Úhradu dvojí autobusové dopravy 16 
telnických občanů na divadelní před-
stavení do Boleradic (ve spolupráci 
s obcí Nesvačilka a Žatčany).

•  Finanční příspěvek na financování 
nadstandardu dopravní obslužnosti 
IDS JMK pro rok 2016 ve výši 13 562 Kč 
(noční linka).

•  Smlouvu o dílo se společností ASHPA 
na projekt Zkvalitnění nakládání s od-
padem na území obce Telnice v  ce- 
ně 42  350 Kč (pro podání dotační  
žádosti).

•  Nákup materiálu pro rekonstrukci VO 
na Masarykově nám. od společnosti 
ENORM, a.  s., v  ceně 164  000 Kč bez 
DPH.

•  Smlouvu o  financování investičních 
oprav ČOV Telnice s obcemi Sokolnice 
a  Otmarov (podíl obce Telnice:  
116 195,76 Kč).

•  Přijetí finančního daru ve výši 6 500 Kč 
od Jakuba Freticha.

František Kroutil, starosta obce

Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
rozpočet obce Telnice na rok 2016. Cel-
kové příjmy i výdaje jsou vyrovnané ve 
výši: 20 346 000 korun. 

Mezi předpokládané výdaje budou 
patřit například tyto záměry (nad rámec 
všech již zavedených, tradičních či ne-
zbytných výdajů): 
•  náklady na dopravní studii Zóny 30 

v ulicích Palackého, U rybníka a V dě-
dině,

•  projekt rekonstrukce uličky na Ma- 
sarykově nám.,

•  předláždění chodníků (Růžová ul., 
Hliníky)

•  příprava cyklostezek,
•  příprava projektu kanalizace v  části 

ulice Draha,
•  navýšení kapacity školní kuchyně, 

opravy ve školských zařízeních obce,
•  obnova stárkovských krojů,
•  opravy a údržba dětských hřišť,
•  projekt veřejného osvětlení v  ulici 

U  rybníka a  na spojnicích Augarty– 
U mlýna a Brněnská–Mrtvá,

•  instalace nového VO na Masarykově 
nám.,

•  Změna č. 2 Územního plánu obce,
•  pokračování v  přípravě projektu 

Domova důstojného stáří,

•  přípravné práce na záměru „zděné“ 
sportovní haly,

•  projekt „tříděného odpadu“ – popelni-
ce na tříděný odpad pro telnické do-
mácnosti,

•  reálné spuštění provozu JSDH Telnice 
a další.
Předem děkuji všem, kteří nám s  re-

alizací uvedených záměrů pomohou. 
Chtěl bych také předem poděkovat těm, 
kteří se s některými z těchto záměrů ne 
zcela ztotožňují, že nám nebudou házet 
klacky pod nohy, ale budou se společně 
s námi snažit hledat rozumná řešení. 

  František Kroutil, starosta obce

Obecní pracovní četa měla i  v  roce 
2015 docela napilno. Věnovala se tra-
dičně údržbě veřejných prostranství 
(sekání trávy, zametání, úklid sněhu, 
údržba stromů, keřů, výsadba a  péče 
o  květiny, opravy laviček, úklid dět-
ských hřišť, nátěry apod.). V  loňském 
roce navíc byla provedena rekonstrukce 
studny (U rybníka), doplněno zábradlí 
u  ordinace lékaře a  částečně dočištěn 
rybník před napuštěním. Ze sběrové-
ho železného materiálu byly vyrobeny 
regály do obecního archivu, opravena 
železná lávka na Brněnské ulici, ale také 
třeba opraveny střechy obecních bu-
dov po vichřici. Za psím výběhem byly 
provedeny radikální ořezy některých 

PRÁCE V NAŠÍ OBCI V ROCE 2015 

  ZASTUPITELSTVO OBCE TELNICE  
SCHVÁLILO ROZPOČET NA ROK 2016
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K  tématu ukončení činnosti Obecní 
policie Telnice byly všem občanům doru-
čeny do poštovních schránek dva dopisy 
s vysvětlením důvodů tohoto rozhodnu-
tí zastupitelstva obce Telnice. V případě 
dopisu ze dne 4. prosince 2015, který byl 
přílohou vánočního vydání Telnického 
zpravodaje, se jednalo o  popis důvodů 
ukončení OPT a  také informace o  při-
pravovaném novém řešení. V  druhém 
případě (dopis ze dne 10. prosince 2015) 
to byla reakce na doručenou „Petici“ 
za zrušení Obecně závazné vyhlášky č. 
1/2015 v Telnici – o zrušení obecní poli-
cie v  Telnici dle č. 18 Listiny základních 
práv a  svobod a  zákona č. 85/1990 Sb. 
o  právu petičním, kterou projednáva-
lo zastupitelstvo obce Telnice na svém 
pravidelném zasedání dne 10. prosince 

2015 a  která mu byla doručena o  den 
dříve. Jelikož tento dopis nebyl přílohou 
předchozího vydání Telnického zpravo-
daje, dovolujeme si jej odcitovat v kom-
pletní podobě:

Ve středu 9. prosince 2015 byla obec-
nímu úřadu v Telnici doručena „Petice“ 
za zrušení Obecně závazné vyhlášky č. 
1/2015 v Telnici – o zrušení obecní po-
licie v Telnici dle č. 18 Listiny základních 
práv a svobod a zákona č. 85/1990 Sb. 
o právu petičním. Následně byl ve čtvr-
tek 10. prosince 2015 tento dokument, 
který podepsalo 217 občanů, předložen 
k projednání zastupitelstvu obce Telni-
ce na jeho řádném zasedání. 

Slovo „Petice“ je v uvozovkách uvede-
no úmyslně. Předložený dokument totiž 
hned na několika místech nesplňuje 

ustanovení zákona 85/1990 Sb. o právu 
petičním. (Přestože kopie příslušných 
ustanovení tohoto zákona byla součástí 
doručeného dokumentu):
1)    Každá petice musí obsahovat jméno, 

příjmení a bydliště toho, kdo ji sesta-
vil, nebo jména, příjmení a  bydliště 
členů petičního výboru, příp. toho, 
kdo je oprávněn tento petiční výbor 
zastupovat. Doručený dokument 
však tuto zásadní informaci neobsa-
huje. Nejedná se tak pouze o formál-
ní nedostatek, ale především není 
znám adresát pro odpověď na tuto 
„petici“. 

2)  U každého petenta (člověka, který 
„petici“ podepsal) musí být uvedeno 
jméno, příjmení a bydliště, což neby-
lo v některých případech splněno.

okrasných stromů, které zasahovaly 
do sousedního ovocného sadu. Četa 
prováděla také čištění klapky dešťové 
kanalizace ve Zlatém potoce a opatře-
ní v důsledku činnosti telnického bob-
ra. Mezi další práce bohužel patřil také 
úklid černých skládek v  katastru naší 
obce, ale také pravidelné dotříďování 
velkoobjemového odpadu na obec-
ním dvoře, které ušetřilo obci odvoz 
minimálně čtyř kontejnerů tohoto jinak 
velmi drahého druhu směsného komu-
nálního odpadu. Péči o hřbitov možná 
považujeme někteří za samozřejmost, 
ne tak už opravu pomníčku zahynulých 
letců v nádražní čtvrti. 

V loňském roce bylo také třeba prová-
dět zvýšenou údržbu strojového parku, 
především traktorů. Své opravy si vyžá-
daly i některé prvky na dětských hřištích 
a na zahradě mateřské školy. Mezi časté 
činnosti pracovní čety patří také příprav-
né práce na obecních kulturních akcích 
a úklid po nich. Loňský rok byl extrémní 
svým horkým a suchým počasím, takže 
bylo nutné častěji zalévat vysazenou 
zeleň. Na podzim pak proběhla větší vý-
sadba nových okrasných, ale i ovocných 
dřevin. Pracovníci obce se také podíleli 
na doplnění plotu (26 metrů), kterým se 
dokončilo uzavření areálu mateřské ško-
ly. Průběžně také probíhaly lokální opra-
vy chodníků, ale především předláždění 
chodníků v  ulici Za sokolovnou, které 
bylo před koncem roku dokončeno. 
Snažili jsme se při tom vycházet místním 
obyvatelům vstříc. Nakonec bylo celko-
vě položeno více než 100 tun dlažby 

při použití poměrně velkého množství 
písku, drti či štěrku. „Samozřejmostí“ je 
péče o budovu obecního úřadu i dalších 
obecních budov a  nemovitostí, stejně 
tak i  péče o  odpadové hospodářství. 
Loni jsme se snažili více zaměřit na úklid 
dopravního terminálu v  nádražní čtvr-
ti, věřím, že to bylo poznat. A  spousta 
další, často neviditelné práce (například 
odstranění vosího hnízda ze sokolského 
areálu těsně před konáním Folklorního 
dne, viz foto).

Dovolte mi proto, abych všem čle-
nům obecní pracovní čety poděkoval za 
spolupráci v roce 2015. Poděkování pa-
tří také zedníku Zdeňkovi Špánkovi, se 
kterým jsme spolupracovali především 
při dlaždičských a  zednických pracích. 
Zvláštní poděkování patří panu Jarosla-
vu Křížovi za ochotné zapůjčení paleto-
vého vozíku pro manipulaci s  těžkými 
paletami betonové dlažby. Děkuji také 
pracovníkům Zemědělského družstva 
Sokolnice za operativní spolupráci při 
manipulaci se stavebním materiálem, 
který zde má obec Telnice uskladněn, 
ale také při zimní údržbě obce (prota-
hování místních komunikací). V  minu-
lých letech byla naše obecní pracovní 
četa rozšířena o pracovníky z dotačního 
programu veřejně prospěšných pra-
cí a  domnívám se, že se to na vzhledu 
naší obce a kvalitě života v ní v dobrém 
odrazilo. Koncem února 2016 program 
Úřadu práce ČR opět končí a  s  ním 
i  někteří obecní zaměstnanci, jejichž 
zaměstnání bylo tímto umožněno. Vě-
řím, že se znovu podaří získat finanční 

prostředky na jejich zaměstnání i v po-
kračujícím roce 2016. Při této příležitosti 
také dovolte poděkovat těm, kteří přišli 
na brigády, kterými bezplatně a ochot-
ně pomohli svému životnímu prostředí. 
Děkuji i všem dalším, kteří nám jakým-
koliv způsobem loni pomohli či přispěli 
dobrou radou, kontaktem nebo nápa-
dem. Těším se s  vámi na pokračování 
spolupráce v letošním roce.

František Kroutil, starosta obce

„PETICE“ K UKONČENÍ ČINNOSTI OBECNÍ POLICIE TELNICE
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3)  Na základě svědectví některých pe-

tentů navíc existuje důvodné pode-
zření, že zdaleka ne všem podepsa-
ným občanům byl úplný text „peti-
ce“ předložen v podobě, ve které byl 
nakonec doručen obecnímu úřadu. 
To konkrétně znamená, že někteří 
podepsaní občané možná dodnes 
přesně netuší, co skutečně obsahuje 
celý text této „petice“.

Při projednávání tohoto dokumen-
tu na zmíněném zasedání zastupitel-
stva obce Telnice se někteří zastupitelé 
důrazně ohradili proti obvinění členů 
zastupitelstva uvedenému v  textu „pe-
tice“: „…Tato obecně závazná vyhláška 
byla schválena za velmi podivných okol-
ností a  v  tichosti bez informovanosti 
zastupitelů obce Telnice.“ Představa, že 
„neinformovaní“ členové zastupitelstva 

obce schvalují za podivných okolností 
a  v  tichosti tak zásadní obecní doku-
menty, je více než urážlivá. 

Zmíněná vyhláška byla řádně přijata 
na veřejném zasedání drtivou větši-
nou členů zastupitelstva obce Telnice  
(9 z 11), následně podle zákona zveřej-
něna a její soulad se zákonem potvrzen 
Odborem veřejné správy, dozoru a kon-
troly Ministerstva vnitra ČR. 

Řešení bezpečnosti v  naší obci je 
natolik závažným tématem, že mu 
zastupitelstvo naší obce věnuje maxi-
mální pozornost a  je kombinací řady 
opatření. V těchto dnech finišují jedná-
ní o  nové podobě ochrany veřejného 
pořádku a dohledu nad dopravní bez-
pečností v obci. Cílem je zajištění lepší 
dostupnosti služeb strážníků obecní 
či městské policie a  především per-

manentní a  efektivní měření rychlosti 
na čtyřech klíčových místech v  obci: 
Brněnská, Draha, V  dědině/U rybníka 
a Palackého ul.

Jakmile dojde k  uzavření příslušných 
smluvních dokumentů, budeme vás 
o  tom neprodleně informovat. Jsme 
přesvědčeni, že nové koncepční řešení 
bude v  konečném důsledku přínosem 
pro všechny občany. 

P. S. V  době uzávěrky tohoto vydání 
Telnického zpravodaje probíhala jed-
nání mezi obcí Telnice a městem Újezd 
u  Brna o  spolupráci na výkonu služby 
Městské policie Újezd u Brna na katas-
tru naší obce. Cílem jednání byla doho-
da, aby již v  zimních měsících tohoto 
roku mohli újezdští strážníci začít konat 
svou činnost také na území naší obce.

František Kroutil, starosta obce

Díky dobrému hospodaření obce 
v  oblasti odpadů se ani v  příštím roce 
nezvýší místní poplatek za provoz sys-
tému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komu-
nálních odpadů a zůstává ve stejné výši 
jako v minulých letech, tedy 500 korun. 
Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2015, 
ve které se objevují tato osvobození:

Od poplatku je osvobozena fyzická 
osoba, která je:
a)  umístěna do dětského domova pro 

děti do 3  let věku, školského zaříze-
ní pro výkon ústavní nebo ochranné 
výchovy nebo školského zařízení pro 

preventivně výchovnou péči na zá-
kladě rozhodnutí soudu nebo smlou-
vy,

b)  umístěna do zařízení pro děti vyža-
dující okamžitou pomoc na základě 
rozhodnutí soudu, na žádost obec-
ního úřadu obce s  rozšířenou pů-
sobností, zákonného zástupce dítěte 
nebo nezletilého,

c)  jako nezaopatřené dítě umístěna 
v  domově pro osoby se zdravotním 
postižením na základě rozhodnutí 
soudu nebo smlouvy o  poskytnutí 
sociální služby, nebo

d)  umístěna v  domově pro osoby se 
zdravotním postižením, domově pro 

seniory, domově se zvláštním reži-
mem nebo chráněném bydlení.

Od poplatku se osvobozují:
a)  děti narozené v  příslušném kalen-

dářním roce, ve kterém jim dle této 
vyhlášky vzniká poplatková povin- 
nost,

b)  fyzické osoby dle čl. 2 odst. (1) písme-
no a) bod 1. vyhlášky, které se proka-
zatelně zdržují mimo území České re-
publiky po celý příslušný kalendářní 
rok.

Kompletní znění této vyhlášky si mů-
žete přečíst na www.telnice.cz nebo 
v  písemné podobě na vyžádání na 
obecním úřadě.

Dne 10. prosince 2015 schválilo zastu-
pitelstvo obce Telnice pořízení Změny  
č. 2 Územního plánu obce Telnice. Poři-
zovatelem změny bude Obecní úřad Tel-
nice, zpracovatelem společnost AR pro-
jekt, s. r. o. Určeným zastupitelem v pro-
cesu pořízení změny je Ing. Jiří Dudák. 
O  pořízení územního plánu, případně 
jeho změny, rozhoduje zastupitelstvo 
obce, a to buď z vlastního podnětu, nebo 
na návrh (§ 44 zákona o územním pláno-
vání a stavebním řádu č. 183/2006 Sb.).  
Návrh může podat kromě orgánu ve-
řejné správy nebo občana obce také 
fyzická nebo právnická osoba, která má 

vlastnická nebo obdobná práva k  po-
zemku nebo stavbě na území obce, 
nebo oprávněný investor. Návrh na poří-
zení tedy nemůže podat kdokoliv. Podle 
§ 44 písm. c), d) a e) se musí jednat buď 
o občana příslušné obce (tím je dle § 16 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, fyzická 
osoba, která je státním občanem České 
republiky, a  je v  obci hlášena k  trvalé-
mu pobytu), nebo o  vlastníka pozem-
ku nebo stavby v  obci, nebo o  správce 
nebo provozovatele veřejné doprav-
ní nebo veřejné technické infrastruk-
tury v  obci (oprávněného investora). 
Podmínky neplatí současně. Pokud se 

týká občana, je v evidenci obyvatel (na 
obecním úřadě), pokud se týká vlastnic-
kých práv fyzických a právnických osob 
k pozemkům a stavbám, ty si lze ověřit 
v  Katastru nemovitostí. Podání návrhu 
bylo možné na adrese obecního úřa-
du Obecní úřad Telnice, Růžová 243,  
664 59 Telnice do 18. ledna 2016, 
o  čemž byli všichni občané informo-
váni jak na úředních deskách OÚ Tel-
nice, tak na internetových stránkách 
obce, tak i roznáškou této informace 
v  písemné podobě do všech poštov-
ních schránek v obci.

František Kroutil, starosta obce

ZMĚNA Č. 2 ÚZEMNÍHO PLÁNU OBCE TELNICE 

   „POPLATEK ZA DOMOVNÍ ODPAD“  
SE ANI V ROCE 2016 NEZVÝŠIL
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Zastupitelstvo obce Telnice schválilo 
obecně závaznou vyhlášku, kterou se 
zakazuje provoz výherních hracích au-
tomatů na území obce Telnice. Obecně 
závazná vyhláška v souladu se zákonem 
přesně vyjmenovává zařízení, na která 
se vztahuje. Zákaz se týká různých typů 
výherních automatů. Je třeba zdůraznit, 
že zákaz se nevztahuje na kurzové sázky 
nebo číselné loterie typu Sportky. Před-
pis vstoupil v  účinnost 1. ledna 2016. 
Restaurační zařízení, která měla do 
konce roku 2015 tato zařízení umístěná 
ve svých prostorách, byla o  této sku-

tečnosti předem informována. Občané 
obce Telnice, kteří se zúčastnili obec-
ní ankety počátkem loňského roku, se 
k  této skutečnosti vyjádřili většinou 

kladně a  hlasování zastupitelů v  této 
věci bylo jednotné. Níže uvádíme vý-
sledky obecní ankety k tomuto tématu 
z počátku loňského roku:

Stává se už tradičním koloritem, že 
jednou ročně poukazujeme na to, jak 
se někteří „páníčkové“ chovají na uli-
cích naší krásné vesnice. Řekli byste 
spíše: pejskové? Kdepak, právě „páníč-
kové“ jsou zodpovědní za exkrementy 
svých čtyřnohých kamarádů. Zdá se, 
že je to nekonečný boj. Prakticky v ce-
lém zastavěném území naší obce není 
možné venčit psy jinak než na vodítku. 
„Páníčkové“ tedy dobře vědí, jakou po-
třebu a kde jejich pejsci vykonali. Tak-
též dobře vědí, jestli po nich uklidili, či 
nikoliv. Jsem si jistý, že naprostá vět-
šina majitelů psů je slušná a  vyhlášku 
dodržuje, včetně úklidu psích exkre-
mentů do 20 košů na psí exkrementy, 
které jsou rozmístěny po celé vesnici. 
V posledních letech jsme počet těchto 
košů navyšovali a  dále v  této činnosti 
pokračujeme. 

Co tedy může vést tyto lidi k  bezo-
hlednému jednání? (Psy nelze z podsta-
ty věci nazývat bezohlednými.) Jsou to:

•  lenost (jen málokdo si ji dokáže přiznat),
•  náhoda (pes mohl být tak rychlý, že si 

toho majitel nevšiml),
•  nedostatek prostředků na odstranění 

exkrementu (zrovna se na popelni-
ci nenacházely sáčky – stát se to sice 
může, ale opravdu jen velmi výjimeč-
ně a dočasně),

•  skleróza (ano, chtěl to uklidit, ale ces-
tou k popelnici se sáčky asi zapomněl, 
proč se k ní vlastně vydal),

•  počasí (ihned po provedení potřeby 
pejska se zřejmě spustil tak prudký 
déšť, vánice, vichřice, bouřka nebo 
něco ještě horšího, že úklid exkre-
mentu nebylo možné z těchto závaž-
ných důvodů provést),

•  narušené lidské vztahy (prostě nemá 
rád zrovna tohoto souseda, takže 
trávník před jeho domem je právě 
tím, který se jako jediný nejvhodnější 
v  celé vesnici nabízí k  provedení po-
třeby a  následnému zanechání hro-
mádky tzv. na památku),

•  vztah k  nepořádku (existují lidé, kte-
ří si v  sobě vypěstovali kladný vztah 
k  nepořádku, mají ho zřejmě doma, 
rádi ho asi budou mít i venku),

•  zvyk (nikdy dříve po svém psovi ne–
uklízel, neví, proč by tak měl činit dnes),

•  a konečně obecná lidská bezohled-
nost (stará se jen sám o sebe, stav věcí 
za jeho dveřmi se ho netýká, dělá si, 
co chce).
Omlouvám se, jestli jsem se někoho 

dotknul. Jsem si však jistý, že mezi do-
tčenými nejsou slušní lidé a  ti, kteří to 
pak musejí uklízet. Nevěřím totiž tomu, 
že by někdo, kdo se kolem svého domu 
snaží udržovat pořádek, byl schopen 
dělat nepořádek někomu jinému. Žá-
dám tedy všechny, kteří způsobují ne-
pořádek na veřejných prostranstvích, 
aby svého jednání zanechali. A nakonec 
je zcela jedno, jaký k tomuto svému ne-
zákonnému a  bezohlednému jednání 
mají důvod. Děkuji za pochopení.

František Kroutil, starosta obce

PEJSKOVÉ A JEJICH PÁNÍČKOVÉ

   TELNICE BUDE OD LETOŠKA BEZ VÝHERNÍCH  
HRACÍCH AUTOMATŮ

Podporujete návrh na zrušení výherních automatů od roku 2016 v naší obci? 
•  ano, zrušte je . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 47,4 %
•  ano, ale je třeba hledat náhradu za příjmy z nich  

(cca 200 000 korun ročně), resp. snížit o to některé výdaje. . . . . . . . . . . . 19,9 %
•  ne, takto získané peníze jsou pro obec důležité . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .5,6 %
•  ne, není to v obci zas tak velký problém  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 12,2 %
•  je mi to zcela jedno . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 11,8 %

František Kroutil, starosta obce

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
PIETA ZA OBĚTI TERORISTICKÉHO 
ÚTOKU V PAŘÍŽI 

Obec Telnice se připojila k  uctění 
památky všech nevinných obětí tero-
ristických útoků v  Paříži a  na budově 
obecního úřadu vyvěsila na tři dny čer-
nou smuteční vlajku. Útoky se odehrály 
v noci z 13. na 14. listopadu 2015.

NÁKLADY NA ČINNOST OBECNÍ 
POLICIE TELNICE

Přinášíme vám přehled celkových ná-
kladů, které byly účtovány obcí Telnice 

v  souvislosti s  činností Obecní policie 
Telnice (investice a provozní náklady):

 rok 2012 – 1 657 619,13 Kč 
rok 2013 – 1 188 536,89 Kč 
rok 2014 – 1 158 966,34 Kč 
rok 2015 – 1 171 761,54 Kč*
*jedná se o  odhad celkových nákla-

dů, neboť v době uzávěrky ještě nebylo 
možné všechny náklady přesně dopočí-
tat.

Předpokládaný rozpočet Obecní 
policie Telnice činil 970 tis. korun, na 
který původně přispívaly tři obce: 

Telnice, Měnín a Žatčany. Spolupráce 
s obcemi Měnín a Žatčany byla ukon-
čena k 31. 12. 2015, ke stejnému datu 
skončila i  činnost Obecní policie Tel-
nice. Sama Obec Telnice si roční roz-
počet ve výši více než milionu korun 
rozhodně nemohla dovolit. Vlastně 
ano, ale jedině na úkor jiných rozpoč-
tových priorit. V  průměru více než  
3,5 roku vycházely reálné roční obec-
ní náklady na OPT na částku více než  
600 000 korun (v této sumě jsou za-
počítány i  výnosy z  vybraných po-
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kut a  především příspěvky obou 
obcí). V  letech 2013–2015 činily nej-
větší část výdajů mzdové náklady  
(80–90  %). V  roce 2012 činily mzdo-
vé náklady pouze 46,4 %, jelikož se 
v  tomto roce pořizoval ruční radar, 
služební automobil, uniformy a další 
investice. 

ADMINISTRATIVA OBECNÍCH 
ÚŘADŮ NEÚMĚRNĚ NARŮSTÁ

Administrativa na obecních úřadech 
neúměrně narůstá. Tuto větu vám 
dnes potvrdí každý úředník na obec-
ních či městských úřadech. Na malých 
obcích je však situace o  to složitější, 
že zde nejsou zřizovány velké aparáty 
úředníků a  speciálních odborů, které 
se zabývají vyhraněnou problemati-
kou. Úředníci malých obecních úřadů 
musí umět všechno. Jen pro infor-
maci: v  roce 2015 provedl náš obecní 
úřad například celkem 424 vidimací 
nebo legalizací (lidově řečeno ově-
ření shody kopie s  originální listinou 
či ověřování pravosti podpisů), více 
než stokrát jsme poskytli údaje z  ve-
řejného systému CzechPoint nebo 
třeba uzavřeli téměř sto smluv o  ná-
jmu hrobového místa. Stále také roste 
počet obyvatel naší obce, k  31. pro- 
sinci 2015 činil počet obyvatel již 1 582 
osob. S  počtem obyvatel samozřejmě 
také narůstá související administrati-
va, např. spojená s  výběrem poplat-
ků. A  s  ohledem na přítomnost pošty 
v  naší budově a  také blízké parko-
viště se tu zastavuje velké množství 
cizích občanů, kterým jsme povinni 
tyto služby také poskytovat. Dovol-
te nám, abychom poděkovali všem 
pracovníkům obecního úřadu, kteří 
tuto činnost v  loňském roce pro naši 
obec vykonávali. Poděkovat chce-
me také všem trpělivým, kteří si chví-
li postávali ve frontě, než na ně přišla 
řada. Nezřídka tu u nás bývá skutečný  
„nával“.

PLÁN ODEZVY OBCE TELNICE 
Zastupitelstvo obce Telnice schvá-

lilo Plán odezvy obce Telnice, který 
je jakousi kuchařkou pro řešení kri-
zových případů, které mohou v  naší 
obci nastat: únik nebezpečné látky 
při přepravě, přívalové deště, větrná 
smršť, tornádo, požár v obci či v oko-
lí, narušení dodávek el. energie, ply-
nu či pitné vody, přirozená povodeň, 
hromadná silniční nehoda, letecká 
nehoda, železniční nehoda, radiační 

havárie (naše obec se nachází v zóně 
havarijního plánování JE Dukovany). 
Snad se nenajde žádný důvod k tomu, 
aby byl tento Plán v  reálném životě  
použit.

OBECNÍ DOTACE V ROCE 2016
S ohledem na nové podmínky posky-

tování dotací z  obecních rozpočtů se 
v  době uzávěrky teprve připravovaly 
podklady pro projednání na zasedání 
zastupitelstva obce Telnice. Všechny tel-
nické spolky i jednotlivci budou o mož-
nostech podání žádosti o  dotaci infor-
mováni na internetových stránkách 
obce a také v příštím vydání Telnického 
zpravodaje.

CYKLOSTEZKA
Dne 11. ledna 2016 se v  zaseda-

cí místnosti OÚ Telnice uskutečnila 
schůzka starostů obcí Ponětovice, Pra-
ce, Kobylnice, Sokolnice a Telnice pod 
záštitou Dobrovolného svazku obcí 
Šlapanicko. Cílem bylo plánování cy-
klostezky, která by se napojovala ve 
Šlapanicích a  vedla skrze tyto členské 
obce do Měnína, odkud je již možné se 
připojit na stávající cyklostezku z  Mě-
nína a  dále pokračovat třeba až do 
Vídně. Zatímco v  Telnici je díky zpev-
něným polním cestám infrastruktura 
prakticky hotová, zbylé části je třeba 
stavebně vybudovat. DSO Šlapanicko 
k  tomuto záměru chce využít dotač-
ních titulů a také podpory jednotlivých 
obcí. Zda-li se podaří toto dílo dovést 
do úspěšného konce, bude záležet i na 
podpoře některých vlastníků nemo-
vitostí, kterých se tento plán dotýká. 
U těchto iniciativ je patrná nezbytnost 
meziobecní spolupráce. Pokud některá 
obec vybuduje infrastrukturu pouze na 
svém katastrálním území bez napojení 
na okolní obce, těžko může svým obča-
nům či turistům nabídnout skutečnou 
cyklostezku. A  právě cykloturistika je 
fenoménem dnešní doby, kterému se 
věnuje čím dál více lidí, a  to jak z  řad 
obyvatel měst, tak i venkova.

V TELNICI SE PROVÁDĚL 
GEOLOGICKÝ PRŮZKUM

V pátek 11. prosince 2015 se na silnici 
II/380 (ul. Draha a  Brněnská) prováděl 
geologický průzkum z důvodu zjišťová-
ní skutečného stavu skladby podkladu 
pod touto komunikací. Správa a údržba 
silnic JMK tak reagovala na požadavky 
občanů na budoucí snížení výšky ko-
munikace v  rámci realizace projektu 

průtahu, která se právě projektově při-
pravuje.

LETNÍ HLÍDÁNÍ DĚTÍ V ROCE 2016
Stejně jako v  minulých letech připra-

vuje obec Telnice pro své malé občán-
ky projekt Letního hlídání dětí. Telnické 
děti od 3  do 8  let se mohou projektu 
v  prostorách MŠ Telnice zúčastnit za 
rozumných podmínek (150 Kč/denně 
+ 32 Kč za oběd/den), a  to každý pra-
covní den od 18. do 29. července 2016 
v době od 8 do 16 hodin. Rodiče mohou 
své děti přihlásit buď na celé týden-
ní turnusy, anebo i  na jednotlivé dny. 
Termín pro přihlášení je stanoven na  
16. května 2016. Rádi bychom na tento 
termín zvláště upozornili, neboť se nám 
v minulých letech stávalo, že rodiče své 
děti přihlašovali ve velkém na poslední 
chvíli, dokonce jsme už museli i některé 
odmítnout. O projekt je každoročně vel-
ký zájem, a  tak skutečně nenechávejte 
přihlašování až na poslední moment. 
Po termínu 16. května 2016 budou z dů-
vodu efektivity nabídnuta volná místa 
rodičům obcí Cezavy (např. Žatčany, 
Otmarov, Měnín, Moutnice, Těšany atd.). 
Hlavním cílem tohoto projektu je pře-
devším péče o  telnické děti a  pomoc 
jejich zaměstnaným rodičům v  často 
nelehkém prázdninovém období, kdy 
je pro ně složité pokrýt celé dva měsíce 
z vlastní nastřádané dovolené. V dnešní 
společnosti se totiž projevuje ještě také 
další faktor, a  to pozdější odchod pra-
rodičů do důchodu, takže mnozí rodiče 
nemohou využít ani pomoci babičky 
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a dědečka. Podmínkou projektu je jeho 
efektivita. Při zajištění všech souvise-
jících nákladů je třeba, aby se projekt 
alespoň zaplatil. Zatím se to vždy poda-
řilo s  tím, že z  drobných přebytků byly 
dětem nakoupeny hračky na pískoviště 
apod. Pokud se tedy do stanoveného 
termínu nepřihlásí dostatek telnických 
rodičů, bude nutné účast nabídnout ro-
dičům ze zmiňovaných obcí. Děkujeme 
za pochopení a věříme, že už se děti těší 
na zábavný prázdninový program naše-
ho Letního hlídání dětí.

POJISTNÉ UDÁLOSTI OBCE
Rok 2015 byl plný různých pojistných 

událostí. Teprve v  závěru roku bylo 
zřejmé, jaké plnění obci poskytne po-
jišťovna Kooperativa, u  které je obec 
pojištěna. Za poničenou střechu MŠ 
Telnice, kterou si po vichřici začátkem 
roku 2015 opravila obec vlastními si-
lami, obdržela plnění ve výši 4 907 Kč. 
V  případě odcizené lampy veřejného 
osvětlení v ulici U mlýna vyplatila pojiš-
ťovna plnění ve výši 14 998 Kč. Za zni-
čenou část chodníku v ulici Palackého 
(dopravní nehoda v prosinci 2014) ob-
držela obec plnění od České pojišťovny 
(z povinného ručení viníka) 3  060 Kč. 
Celou opravu nabouraného obecního 
vozidla Škoda Roomster uhradila také 
Česká pojišťovna z  povinného ručení 
viníka dopravní nehody. 

AUTOBUS LINKY 109 POŠKODIL 
ŠACHTU DEŠŤOVÉ KANALIZACE

V  prosinci 2015 došlo k  poškození 
revizní šachty dešťové kanalizace na  
Masarykově nám. (před pomníkem 
obětí 1. světové války). Třínápravový 
autobus SCANIA linky 109 zde z důvo-
du prudkého dobržďování ke stojícímu 

vozidlu před přechodem pro chodce 
byl nucen vjet přes kanalizační žlab 
až do trávníku, kde přejel betonovou 
šachtu dešťové kanalizace. Ve spolu-
práci s obecními zaměstnanci, kteří byli 
očitými svědky této události, a  také 
s řidičem osobního vozidla, který dával 
přednost chodcům na přechodu pro 
chodce, se podařilo vypátrat jak vlast-
níka autobusu, tak i samotného řidiče, 
který se pod tíhou svědectví k inciden-
tu přiznal. Celá záležitost byla v  době 
uzávěrky tohoto vydání zpravodaje ře-
šena mezi obcí Telnice a autobusovou 
společností, která je pro tyto případy 
samozřejmě pojištěna. V  této souvis-
losti je třeba poděkovat všem svědkům 
této události. Pokud by se včas neozva-
li, musela by si šachtu opravit obec na 
vlastní náklady (asi 15 000 Kč). Ačkoliv 
nebylo pátrání po viníkovi jednodu-
ché, přesto se díky všímavosti telnic-
kých občanů podařilo případ vyřešit. 
Děkujeme za spolupráci! 

DNE 14. LISTOPADU 2015 
V TELNICI HOŘELO

V sobotu 14. listopadu 2015 v  Tel-
nici hořelo. Neznámá osoba zažehla 
neznámým způsobem dočasně ulo-
ženou hromadu rostlinných materiálů 
na obecním pozemku u  Zlatého po-
toka (u tzv. Hospodářského mostu).  

ozval, takže se zastupitelstvo obce roz-
hodlo z důvodu nepotřebnosti vozidlo 
vyřadit, ekologicky zlikvidovat a trvale 
odhlásit z  registru vozidel. V  pondělí  
14. prosince 2015 odvezli obecní za-
městnanci vozidlo k  ekologické likvi-
daci. V  obecní garáži (hasičské zbroj-
nici) již nyní stojí nové vozidlo Fiat  
Ducato.

CENY VODNÉHO A STOČNÉHO  
NA ROK 2016 

Obec Telnice se dohodla s Vodáren-
skou akciovou společností na cenách 
vodného a  stočného pro rok 2016. 
Ceny se ve srovnání s rokem 2015 ne-
mění:
–  vodné: 30,87 Kč/m3 bez DPH  

(35,50 Kč vč. DPH)
–  stočné: 27,20 Kč/m3 bez DPH  

(31,28 Kč vč. DPH)

DAŇ Z NEMOVITOSTI SE V TELNICI 
PRO ROK 2016 NEZVÝŠÍ 
Zastupitelstvo obce Telnice rozhodlo, 
že se daň z  nemovitosti pro rok 2016 
nezvýší a  zůstane tedy na stejné (zá-
kladní) hodnotě, která platila i  v roce 
2015 a předchozích letech.

OBEC TELNICE PODPOŘÍ PROVOZ 
NOČNÍ LINKY I V ROCE 2016 
Zastupitelé obce Telnice se i  pro rok 
2016 rozhodli podpořit provoz noční 
linky č. 95 částkou 13 562 korun, která 
je příspěvkem k  financování nadstan-
dardu provozu Integrovaného doprav-

list komukoliv nedostal do poštovní 
schránky, nebo jej z  jakéhokoliv dů-
vodu ještě potřebuje získat, může se 
s důvěrou obrátit na obecní úřad Telni-
ce, kde je možné jej zdarma získat.

POSLEDNÍ FOTOGRAFIE STARÉHO 
HASIČSKÉHO VOZIDLA 

Hasičské vozidlo AVIA 30 DVS 12, kte-
ré sloužilo telnické zásahové jednotce 
a Sboru dobrovolných hasičů, bylo nej-
dříve nabídnuto veřejnosti k odprode-
ji. Bohužel se však nikdo s nabídkou ne-

Na místo dopoledne dorazily po ohlá-
šení zásahové jednotky ze Židlochovic 
(HZS) a ze Sokolnic (SDH). Po dohodě 
s  velitelem zásahu a  ochotnými ha-
siči ze Sokolnic nebyl oheň uhašen 
ihned, ale došlo k řízenému dohoření. 
Oběma zásahovým jednotkám dě-
kujeme za pomoc při řešení této si-
tuace, všímavým občanům za včasné  
ohlášení.

NOVÝ JÍZDNÍ ŘÁD HROMADNÉ 
DOPRAVY BRNO-TELNICE

Před Vánoci byl občanům naší obce 
distribuován zpracovaný nový jízd-
ní řád hromadné dopravy na trase  
Brno-Telnice a  zpět. Pokud se tento 
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ního systému Jihomoravského kraje. 
Tato linka (na trase Brno-Telnice) dnes 
podle jízdního řádu obsluhuje Telnici, 
Sokolnice, Žatčany a Újezd u Brna, na 
základě dřívější dohody těchto čtyř 
obcí/města. Linka je občany těchto 
obcí/města hojně využívána.

O INTERNETOVÉ STRÁNKY OBCE 
BYL LONI OPĚT VĚTŠÍ ZÁJEM
I v  loňském roce se oproti roku 2014 
zvýšil zájem veřejnosti o  internetové 
stránky obce Telnice. Na www.telnice.cz  
v  průběhu roku 2015 dorazilo 31  864 
unikátních internetových návštěvní-
ků, což je roční nárůst o necelých 8 %. 
Poznat to bylo také například z množ-
ství prohlédnutých fotografií či staže-
ných dat, a to v celkovém rozsahu 336 
GB, což je roční nárůst o  téměř 29  %. 
Největší zájem o  prohlížení našich in-
ternetových stránek je vždy začátkem 
roku, tedy v zimních měsících. Je to lo-
gické, jakmile se venku objeví vlídnější 
počasí, věnují se jistě mnozí spíše aktivi-
tám na čerstvém vzduchu. Internetové 
stránky obce jsou prakticky několikrát 
denně aktualizovány, kromě různých 
úředních informací zde elektroničtí 
návštěvníci naleznou aktuality týkající 
se života a dění v naší obci. Děkujeme 
všem návštěvníkům za jejich věrnost 
a věříme, že i v roce 2016 zde naleznou 
vše, co budou chtít o naší obci vědět.

NOVÁ DÁVKOVACÍ STANICE  
PRO ČOV TELNICE

Z důvodů zkvalitnění činnosti čistír-
ny odpadních vod v Telnici a vyhovění 
požadavkům aktuálních norem a  Po-
vodí Moravy bylo nezbytné provést do-
vybavení ČOV o  dvouplášťový zásob-
ník na 4 m3 síranu železitého vč. příslu-
šenství nutného k nakládání s chemi-
káliemi v  celkové ceně 339 659,10 Kč  
vč. DPH. Vlastníkem ČOV Telnice je 
Obec Sokolnice, která se o uvedené ná-
klady podělila s obcemi Otmarov a Tel-
nice. Podíl naší obce na této akci činil  
116 195,76 Kč.

TELNICKÝ BOBR O SOBĚ  
OPĚT DÁVÁ VĚDĚT 

Telnický bobr se opět činil a v závěru 
roku si nejen postavil pevnou hráz na 
horním toku Zlatého potoka v  našem 
katastrálním území, ale také se pustil 
do řady ovocných či okrasných stromů. 
Z  těchto důvodů dokonce musela být 
na čtyři dny uzavřena zpevněná polní 
cesta podél potoka mezi Telnicí a  So-

kolnicemi, neboť zde hrozil pád ohryza-
ných topolů. O rizikové kácení se nako-
nec postaralo Povodí Moravy, stejně tak 
o zaplocení některých dalších stromů. 

V  závěru roku 2015 požádal staros-
ta obce Povodí Moravy a v kopii MěÚ 
Šlapanice (odbor životního prostře-
dí) o  řešení této nebezpečné situace. 
Vystavěná bobří hráz přehrazuje celý 
tok a v místě zásadně zvyšuje hladinu 
potoka. Z důvodu ochrany tohoto zví-
řete je bohužel zakázáno se jednoduše 
pustit do odstranění tohoto jeho díla 
a je třeba zachovat „úřední postup“. Vě-
říme, že orgány státní správy v  tomto 
případě vezmou rozum do hrsti a ten-
to problém vyřeší.

TÉMA: RYBNÍK 
V  závěru roku 2015 dokončila obec 

instalaci nového nápustního objektu 
v  patě Zlatého potoka, a  tak mohla 
požádat o  kolaudaci, kterou v  polo-
vině prosince – podobně jako na re-
konstrukci rybníka – získala. Mohlo tak 
začít opětovné napouštění vody do 
rybníka, které se dnes již odehrává po-
mocí čerpadla. Provoz tohoto čerpadla 
bude platit obec Telnice. S ohledem na 
sucha, kterých jsme byli svědky v  mi-
nulém roce (žel se mohou kdykoliv 
opakovat), je permanentní zajištění 

přítoku vody do rybníka, který dnes 
slouží k  rybaření i  jako požární nádrž, 
nezbytné. Stávající vodní kolo bylo vy-
řazeno z  provozu, ale nebude odstra-
něno. Krásné zákoutí, které zde dopl-
nil Jan Blaženka dřevěnými sochami 
s  vodnickou tématikou a  kterého je 
vodní kolo nedílnou součástí, by bylo 
necitlivé ničit. Vodní kolo proto zůsta-
ne na svém místě, akorát již nebude 
dodávat vodu do rybníka. V souvislosti 
s napuštěním rybníka a udržováním tr-
valé hladiny rybníka proběhlo 7. ledna 
2015 v zasedací místnosti OÚ jednání 
za účasti obce Telnice (starosty a mís-
tostarostky a  dalších tří zastupitelek 
a zastupitelů), Městského úřadu Šlapa-
nice (odbor životního prostředí), Ing. 
Alberta Kmetě (hydrogeologa), Jana 
Doležala (zástupce provozovatele ryb-
níka), Petra Holáska a Františka Praxe 
(z domu nejblíže sousedícímu rybní-
ku). Jednání budou dále pokračovat 
a o jejich výsledku budete informováni 
poté, jakmile k nim zaujme své stano-
visko zastupitelstvo obce Telnice.

PODÁNA KASAČNÍ STÍŽNOST
Dva občané obce napadli Územní 

plán obce ze dne 17. 12. 2012 žalobou 
u  Krajského soudu v  Brně, v  níž po-
žadovali zrušení jeho části, týkající se 
především zamýšlené výstavby Domu 
důstojného stáří. Krajský soud v  Brně 
jejich návrh jako nedůvodný zamítl 
a konstatoval soulad Územního plánu 
obce se zákonem. Navrhovatelé podali 
proti rozsudku Krajského soudu kasač-
ní stížnost, o  které bude rozhodovat 
Nejvyšší správní soud. O výsledku kau-
zy vás budeme informovat.

VKLAD DO ZPRAVODAJE
V  souvislosti s  rozhovorem s  Bar-

tolomějem Sklenářem (bezplatným 
dárcem krve) získala obec Telnice in-
formační letáček Českého červeného 
kříže (pobočka Brno-město), který je 
přikládán k  tomuto vydání Telnického 
zpravodaje. Čtenáři tak mohou získat 
podrobnější informace k  tématu bez-
příspěvkového dárcovství krve. Věříme, 
že touto formou je možné některé z vás 
oslovit k darování této životadárné te-
kutiny, která může zachraňovat životy 
jiných lidí. Z  důvodu ochrany osob-
ních údajů jsme se bohužel nedozvě-
děli, kolik dnes máme takových dárců 
krve v Telnici, přesto všem patří uznání 
a díky za jejich příkladné jednání.

František Kroutil, starosta obce
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Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice

 VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ
V prosinci 2015 oslavili významné narozeniny: Karel 
Vykouřil (ul. K nádraží), Jiřina Slováčková (Růžová), 
Marie Dudková (Brněnská), Jan Přerovský (V dědi-
ně), Jana Vágnerová (Brněnská), Miloslava Mrkvicová  
(Za sokolovnou) a Božena Králová (Za sokolovnou).

V lednu 2016 si svá jubilea připomněli: Jaromíra Jenišo-
vá (Draha), Jaroslava Stejskalová (Masarykovo nám.), 
Josef Valenta (Hliníky), Stanislav Luskač (Brněnská), 
Jaroslava Punčochářová (Draha), Jitka Sklenářová  
(V dědině) a Karel Berka (Draha).

Telnice měla k 31. 12. 2015 celkem 
1 582 obyvatel. V roce 2015 se přistě-
hovalo 49 a odstěhovalo 19 osob. Na-

rodilo se 25 dětí a zemřelo 6 občanů. 
Celkem tedy za loňský rok v  Telnici 
přibylo 49 osob. Proběhlo 11 sňatků 

a 1 rozvod. Věkové složení obyva-
tel je k  31. 12. 2015 v  Telnici násle- 
dující:

V neděli 3. ledna 2016 
opět do telnických ulic 
vyrazily čtyři skupinky ko-
ledníků Tříkrálové sbírky, 
kterou pořádá Charita ČR   

a v Telnici organizuje Orel jednota Telni-
ce. Všechny záměry pro užití sbírky na-
leznete na adrese www.trikralovasbirka.
cz. Přinášíme vám výsledky sbírky v naší 
obci podle kolednických skupinek:

12 992 korum (V dědině, U rybníka, 
U mlýna, Růžová, nádražní čtvrť)

10 975 korun (Draha, Lány,  
Palackého ul., Masarykovo nám.)

10 270 korun (V dědině, U rybníka, 
Palackého ul.)

14 832 korun (Brněnská,  
Za sokolovnou, Augarty,  
Masarykovo nám., nádražní čtvrť)

CELKEM za celou Telnici: 49 069 korun

Výsledná částka je o  1 526 korun vyšší 
než v roce 2015. Pro zajímavost uvádíme 
statistiku vybraných bankovek a  mincí: 
1 000 korun – 7x, 500 korun – 6x, 200 ko-
run – 64x, 100 korun – 176x, 50 korun – 
122x, 20 korun – 89x, 10 korun – 68x, 5 ko-
run – 15x, 2 koruny – 15x, 1 koruna – 4x. 
Děkujeme všem za štědrost, Orlu jednotě 
Telnice za organizaci sbírky a všem koled-
níkům za ochotu. FK

Stanovisko Správy a  údržby silnic 
Jihomoravského kraje k  jednotlivým 
sporným bodům vzešlých ze setkání 
s  občany ze dne 19. 11. 2015 ve věci 
„II/380 Telnice průtah“:

Výškové řešení silnice II/380

Po setkání byl proveden geologic-
ký průzkum podloží silnice v  průtahu 
obce. Z výsledků vrtů a diagnostického 
průzkumu vozovky vyplývá, že stávající 
konstrukce má dostatečnou tloušťku 
a  výbornou únosnost. Není tedy nut-
né zasahovat do konstrukčních vrstev. 

Jako správce komunikace tedy bude-
me respektovat tyto výsledky a  návrh 
zpracovatele diagnostiky vozovky v po-
době obnovy krytových vrstev a  lokál-
ních sanací po frézování (zachování  
nivelety).

Šířkové uspořádání chodníků

Projektant byl seznámen s  požadav-
kem občanů na zúžení chodníku na 
hodnotu 1,50 m z důvodu snížení sklo-
nu přilehlého svahu komunikace II/380. 
Správce komunikace nemá k  tomuto 
řešení námitek.

Zachování lávky pro pěší
Při rekonstrukci stávajícího mostu je 

počítáno s  demolicí této lávky. Lávka 
je ve špatném technickém stavu a  její 
údržba je finančně náročná. Chodcům 
bude nově sloužit chodník vybudovaný 
po obou stranách rekonstruovaného 
mostu. Pro zajištění větší bezpečnosti 
chodců projektant prověří možnost zří-
zení vhodného, bezpečného, normově 
přípustného zařízení mezi vozovkou 
a chodníkem.

Pavel Krejčí, 
Správa a údržba silnic JMK

 ÚDAJE Z MATRIKY ZA ROK 2015

 VÝSLEDKY TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY V ROCE 2016

 STANOVISKO SPRÁVY A ÚDRŽBY SILNIC JMK

Pohlaví 0–5 6–17 18–29 30–39 40–49 50–59 60–69 70–79 80–89 90–99 100+ Celkem
Ženy 62 92 112 132 122 86 87 63 35 5 0 796
Muži 74 116 99 123 124 93 83 52 20 2 0 786
Celkem 136 208 211 255 246 179 170 115 55 7 0 1582

 Marcela Drápalová, úřednice OÚ
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Rok se s  rokem sešel a  opět během 
velikonočních svátků odletí podle le-
gendy kostelní zvony pro požehnání do 
Říma. Jejich práci nahradí děti pomocí 
nejrůznějších hrkačů, klepačů, tragačů 
a  jiných dřevěných nástrojů. Účastnit 

se může každé dítě bez ohledu na to, 
zda navštěvuje místní kostel, či nikoli. 
Pokud někdo nemá vlastní nástroj, rádi 
mu jej zapůjčíme. Sraz je vždy u kamen-
ného kříže před branou na kostelní ná-
dvoří.

ČASY HRKÁNÍ:
Velký pátek (25. března):

6.00, 12.00 a 17.00
Bílá sobota (26. března):

6.00, 12.00 a 17.00
Kateřina Umlášková

Na středu 25. listopadu 2015 si prav-
děpodobně mnoho z  nás vzpomene 
jako na den, kdy se na silnici prochá-
zející ulicí Brněnská, Masarykovým ná-
městím a  ulicí Draha objevilo „něco“ 
tmavého a zapáchajícího. Někteří z nás 
si to „něco“ dovezli i domů na podvozku 
svého automobilu. Příčinou znečištění 

vozovky a  následného několik dnů tr-
vajícího zápachu v obci byl prasklý píst 
zadního čela návěsu, ve kterém byly 
přepravovány kaly z čističky odpadních 
vod přes naši vesnici. Následkem této 
malé nehody došlo k nehodě mnohem 
větší – kaly určené k  pohnojení pole 
neskončily na poli v sousedních Žatča-

nech, ale znečistily vozovku v délce ně-
kolika kilometrů a  také podvozky pro-
jíždějících automobilů. Zbývá snad jen 
dodat, že znečištění vozovky řešila při-
volaná hlídka Policie ČR a  dopravce se 
ke vzniklé situaci „postavil čelem“ a kaly 
ze silnice „zmizely“.

František Zavadil

Do 24. listopadu 2015 mohli soutě-
žící na internetových stránkách obce, 
kteří správně odpověděli na soutěžní 
otázku, ze kterého státu přijel do Brna 
Velký cirkus Budapest – z  Maďarska, 

získat lístky do tohoto cirkusu. V řád-
ném losování se štěstí usmálo na  
tyto soutěžící: 1. Natálka Donovalová,  
2. Bety Kupská, 3. Žákovi, 4. Tobiáš 
Mrkvica. Všichni čtyři výherci získali 

po dvou vstupenkách do Velkého cir-
kusu Budapest. Srdečně gratulujeme 
a věříme, že se jim cirkusové předsta-
vení líbilo.

Pavla Chovancová

Na podzim loňského roku byly do-
pravní zácpy na silnicích všude v  oko-
lí Brna extrémní. Dopravní zdržení a 
„kultura cestování“ neúnosné. Když se 
situace nelepšila, svolal jsem v Brně na 
konci listopadu jednání zodpovědných 
krajských manažerů Ředitelství silnic 
a dálnic, Správy a údržby Jihomoravské-
ho kraje, Správy železniční a  dopravní 
cesty, Kordisu, Odboru dopravy Jiho-
moravského krajského úřadu a Magist-
rátu města Brna, Dopravního podniku 
města Brna a Krajského ředitelství Poli-
cie ČR. Na tomto setkání jsem vysvětlil 
situaci a  tlumočil rozladění občanské 
veřejnosti. Společně jsme řešili, co bylo 
příčinou naprosto zoufalé dopravní si-
tuace a jak ji neopakovat. 

Už z  prvního příspěvku plk. L. Tržila, 
krajského ředitele Policie ČR bylo zřej-

mé, že půjde o  koordinaci oprav a  re-
konstrukcí silnic, dálnice D1 a  železnic 
a vzájemnou komunikaci úřadů, jednot-
livých správců, investorů a  zhotovitelů 
oprav. Výsledek jednání? Příčinou byla 
kombinace velkého objemu oprav a re-
konstrukcí silnic, dálnice D1 a  železnic, 
prodlužování termínů jejich oprav z dů-
vodu nedostatečných kapacit provádě-
cích stavebních firem, které je nebyly 
schopny navýšit z  důvodu nedostatku 
pracovníků. Takže některé silnice měly 
být opraveny a dále měly sloužit jako ob-
jízdné trasy pro jiné silnice, jenže opravy 
se protáhly, takže nemohly být objížďka-
mi včas. Další silnice však uzavřeny byly 
a opravy zahájeny podle smluv.

Aby se situace neopakovala, trval 
jsem na důsledné koordinaci oprav a re-
konstrukcí silnic, dálnice D1 a  železnic 

hned počátkem roku vč. včasného sta-
novení objížděk, jasné správní rozho-
dování odborů dopravy jak Jihomorav-
ského krajského úřadu, tak i Magistrátu 
města Brna a dodržování termínů oprav. 
Požádal jsem, abych koordinačním po-
radám mohl být osobně přítomen. Ce-
lou záležitost jsem těsně před vánoci 
také probral s ministrem dopravy a jeho 
náměstky. Koordinace oprav silnic a dál-
nic bude nadále předmětem jednání 
podvýboru pro dopravu v  Poslanecké 
sněmovně. Cílem není někoho dehone-
stovat, ale zajistit, aby se dopravní zácpy 
z  podzimu loňského roku neopakovaly 
a  všechny plánované opravy a  rekon-
strukce proběhly podle plánu a smluv.

Jaroslav Klaška, 
poslanec a místopředseda  

Podvýboru pro dopravu PSP

 VELIKONOČNÍ HRKÁNÍ V ULICÍCH TELNICE

 ZNEČIŠTĚNÍ SILNICE A ZÁPACH V OBCI 

 VÍTĚZOVÉ SOUTĚŽE O LÍSTKY DO CIRKUSU 

 O EXTRÉMNÍCH DOPRAVNÍCH ZÁCPÁCH Z LOŇSKA A CO S TÍM

KOUPÍM RODINNÝ DŮM  
SE ZAHRÁDKOU V TELNICI A BLÍZKÉM OKOLÍ. 

TEL.: 607 496 359
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V sobotu 14. listopadu 2015 se v zase-
dací místnosti obecního úřadu Telnice 
konala beseda s dětským lékařem MUDr. 
Jaroslavem Utěšeným. Ačkoliv se zúčast-
nilo pouze šest rodičů, samotná beseda 
s panem doktorem byla pro všechny jistě 
naplňující, probíhala totiž průběžně bě-
hem jeho vlastní přednášky. Rodiče zají-
mala různá témata, velká pozornost byla 
věnována očkování dětí, ale také diagnos-
tice chorob, řeč přišla také na homeopatii 
a další způsoby léčby. O kolik méně přišlo 
rodičů, o tolik více bylo prostoru na zod-
povězení mnoha položených dotazů. Dě-
kujeme panu doktorovi, že si na nás udělal 
čas ve svém volnu a krásném podzimním 
odpoledni. Prezentaci, která byla pro ten-
to účel použita, si můžete v elektronické 
podobě stáhnout na internetových strán-
kách obce www.telnice.cz. FK

Využijte novou službu Finanční správy 
a  plaťte daň z  nemovitých věcí bezsta-
rostně každý rok prostřednictvím SIPO!
Proč?
➤  Už nebudete mít starost, jestli vám 

bude doručena složenka do schrán-
ky!

➤  Už nikdy nebudete mít obavu, že za-
pomenete zaplatit daň z nemovitých 
věcí!

➤  Už se vám nestane, že nestihnete za-
platit daň včas!

➤  Už nemusíte chodit platit na poklad-
nu finančního úřadu nebo čekat ve 
frontě na poště!

Jak na to?
Uživatelé SIPO
1.  Vyplníte Oznámení k  platbě daně 

z  nemovitých věcí prostřednictvím 
SIPO a k němu přiložíte doklad o při-
dělení spojovacího čísla nebo aktuál-
ní rozpis bezhotovostní platby SIPO.

2.  Toto doručíte finančnímu úřadu, 
u  kterého jste poplatníkem daně 
z nemovitých věcí.

Nejste-li držitelem spojovacího čísla SIPO
1.  Vyplníte formulář SIPO (k vyzvednutí 

na pobočkách České pošty a  nebo 
na www.ceskaposta.cz pod složkou 
Platební a finanční služby ČR) a ode-

vzdáte ho osobně na kterékoliv poš-
tě.

2.  Získáte spojovací číslo SIPO, a  dále 
pokračujete jako uživatelé SIPO.

Přihlášení k  placení daně z  nemovitých 
věcí prostřednictvím SIPO na zdaňovací 
období roku 2016 je možné do 31. ledna 
2016. Následující roky, i  kdyby došlo ke 
změně výše daně, proběhne placení přes 
SIPO pro Vás zcela automaticky! Formulář 
Oznámení k platbě daně z nemovitých věcí 
prostřednictvím SIPO najdete na podatel-
nách FÚ nebo na www.financnisprava.cz  
pod záložkou daňové tiskopisy.

Finanční správa ČR

 BESEDA S DĚTSKÝM LÉKAŘEM MUDR. JAROSLAVEM UTĚŠENÝM

V pondělí 23. listopadu 2015 přivítala 
zasedací místnost obecního úřadu Telni-
ce dva poslance Parlamentu ČR – PhDr. 
Ivana Gabala a Ing. arch. Jaroslava Klaš-
ku, kteří se přijeli se všemi diskutujícími 
podělit o své aktuální poznatky a zkuše-
nosti ve věci uprchlíků v Evropě. Skupi-
na asi třiceti účastníků besedy si mohla 
porovnat informace získané z  běžných 
médií s  těmi, které oba hosté načerpa-
li z  mezinárodních zdrojů či vlastních 
jednání ať už na české půdě, nebo tře-
ba v Evropském parlamentu. Beseda se 
odehrávala samozřejmě také v  duchu 
nedávných tragických událostí ve Fran-
cii a  napjaté situace v  Sýrii či dalších 

 BESEDA NA TÉMA UPRCHLÍCI V EVROPĚ 

   MOŽNOST PLACENÍ DANĚ Z NEMOVITÝCH VĚCÍ  
PROSTŘEDNICTVÍM SIPO
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  ZMĚNA ÚŘEDNÍCH HODIN NA ODBORU DOPRAVY  
MĚÚ ŠLAPANICE

Městský úřad Šlapanice – odbor do-
pravy oznamuje občanům správního 
obvodu města Šlapanice změnu pra-
covní doby v novém roce. Od 4. ledna  
2016 jsou z provozních důvodů úřední 

hodiny odboru dopravy v úterý pouze 
do 13.00  hodin. Úřední hodiny odbo-
ru dopravy od 4. ledna 2016 (řidičské 
průkazy a  evidence vozidel, pracoviště 
Opuštěná 9/2, Brno):

Pondělí  8.00 –17.00 
Úterý 8.00 –13.00 
Středa 8.00 –17.00 
Čtvrtek 8.00 –12.00

MěÚ Šlapanice

Do uzávěrky doručení tajenky z kří-
žovky vánočního vydání telnického 
zpravodaje bylo na obecní úřad do-
ručeno celkem sedm správných od-

povědí: KRONIKA CÉČKA. Tentokrát 
byla křížovka asi skutečně pro někte-
ré oříškem. Výherkyní se po losování 
starostou obce stala paní Drahomí-

ra Holčapková, která obdržela jako 
výhru drobné propagační předměty 
obce Telnice.

Gratulujeme. FK

Tajenkou je telnický mlynář zasažený v Telnici dělovou koulí při bitvě tří císařů.

Vyluštěnou tajenku doručte obecnímu 
úřadu osobně nebo emailem na adresu: 
urednice@telnice.cz nejpozději do 22. úno-

ra 2016. Šťastný výherce bude vylosován a 
odměněn zajímavými obecními upomín-
kovými předměty. Všem luštitelům dopo-

ručujeme, aby si dobře přečetli především 
aktuální vydání Telnického zpravodaje, 
kde je možné většinu odpovědí jedno- 
duše dohledat. Hodně štěstí v luštění!

VÝHERKYNĚ KŘÍŽOVKY Z VÁNOČNÍHO TELNICKÉHO ZPRAVODAJE

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 D

2 E

3 K

4 A

5 T

6 Y

7 Ř

8 M

9 O

10 A

11 L

zemích Blízkého a  Středního východu. 
Děkujeme všem, kteří obecnímu úřadu 
pomohli s  organizací této mimořádné 
besedy i  všem diskutujícím. Přínosem 
bylo jistě i to, že se v zasedací místnosti 
rozhodně nesešli lidé stejného politické-
ho pohledu či „světonázoru“. 

Ivan Gabal byl jedním ze zakladatelů 
Občanského fóra v roce 1989, pracoval 
jako vedoucí oddělení politické analýzy 
Kanceláře prezidenta republiky (Václa-
va Havla). Jako poslanec je místopřed-
sedou sněmovního výboru pro obranu 
a členem výboru pro bezpečnost. Jeho 

manželkou je Jana Hybášková, která pů-
sobila mj. jako velvyslankyně ČR v Kuva-
tu a Kataru. Jaroslav Klaška je bývalým 
starostou Šlapanic a  jako poslanec za 
Jihomoravský kraj je místopředsedou 
Rozpočtového výboru a členem výboru 
hospodářského.   FK

1.  Jméno světice, při jejímž svátku (6. února) 
předváděly děti  tradiční drama.

2.  Název svozové firmy, která v Telnici 
odváží komunální odpad.

3.  Příjmení současného trenéra  
telnické házené (A-tým).

4.  Napište nový název firmy LCT, která  
v Telnici vyrábí rychlovařené nudle.

5.
 Příjmení režiséra, který se  
slavkovskými ochotníky nastudoval 
pohádku „Čertův mlýn…“

6.  Název telnické ulice.

7.  Příjmení telnického bezplatného  
dárce krve.

8.  Iniciály telnické výtvarnice, která je mj. 
autorkou kreseb v tenickém kalendáři.

9.  Typ nového telnického hasičského 
vozidla (Fiat …).

10.  Název pomníků uherským a sekelským 
vojákům v Telnici.

11.  Příjmení poslance, s nímž byla v Telnici 
vedena beseda o uprchlících.
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  ROZHOVOR S BARTOLOMĚJEM SKLENÁŘEM,  
BEZPLATNÝM DÁRCEM KRVE

Bartoloměj Sklenář (*1962) je rodákem z  Telnice, avšak 19 let svého života 
strávil v Modřicích se svými rodiči, kam se v dětství přestěhovali. Vyučil se po-
krývačem. V roce 1984 se přistěhoval zpět do Telnice. V současné době pracuje 
na obecním úřadě v Telnici v pracovní četě. Ve volných chvílích se kromě své 
rodiny věnuje zemědělství, futsalu a aktivně fandí brněnské Kometě.

n Kdy jsi poprvé daroval bezplatně 
krev?

Vím to úplně přesně, stalo se to 26. 
dubna 1985, dostal jsem od transfúzní 
stanice průkazku, takže toto datum je 
tam uvedeno. Stejně jako i všechny dal-
ší odběry až do dnešní doby.

n Co tě vedlo k tomu, že ses zařadil mezi 
bezplatné dárce krve?

Příkladem mi šli moji vlastní souro-
zenci. Mám celkem pět sourozenců, ze 
kterých tři už přede mnou krev bezplat-
ně darovali, a  tak jsem se také přidal. 
Naše rodina darovala krev vždycky bez-
platně a je to pro nás otázka cti. Uvědo-
muji si, že tím pomáhám jiným lidem 
k záchraně jejich životů.

n Letos tomu bude již 31 let, kdy se této 
prospěšné činnosti věnuješ. Získal jsi za 
tuto dobu nějaké ocenění či poděkování?

Za několik odběrů jsem získával nej-
dříve odznáčky, později přišla Bronzo-
vá medaile prof. MUDr. Jana Jánského, 
za dvacet odběrů Stříbrná medaile, za 
čtyřicet Zlatá medaile. Za osmdesát od-
běrů jsem dostal osobně od tehdejšího 
hejtmana Stanislava Juránka Zlatý kříž 
ČČK 3. třídy, kterého si velmi vážím. Mo-
mentálně jsem na čísle 113 odběrů. Po-
kud to zdraví dovolí, dosáhnu snad 120 
odběrů už příští rok – mohl bych pak 
obdržet Zlatý kříž 2. třídy.

n Gratuluji. Jaké jsou dnes vlastně pod-
mínky pro bezplatné dárce krve?

Odběry samotné dnes provádí Trans-
fúzní stanice Brno-Bohunice, organizaci 
ocenění dárců má na starosti Český čer-
vený kříž. Před odběrem krve dostane-
te vždycky suchý rohlík a  čaj, po něm 
pak stravenku na 50 korun a  drobné 
občerstvení na místě. Cestu z  Telnice 

do Brna vám také uhradí. Při zúčtování 
daní si pak můžete uplatnit drobné da-
ňové úlevy. Máte také nárok na jeden 
den placeného volna, aspoň tak to naše 
obec dodržuje. Neplatí to však asi vždy, 
pracoval jsem dříve u  soukromé firmy, 
kde to nedodržovali. Jak sám vidíš, člo-
věk to skutečně musí dělat především 
z vlastního přesvědčení. 

n To je jistě chvályhodné. Cítíš na svém 
těle po odběru krve nějaké změny?

Ani ne, moje tělo už si za tu dobu zvyk-
lo, možná jsem ten den mírně unaveněj-
ší, ale není to žádný problém. U  před-
chozího zaměstnavatele jsem po odběru 
hned musel do práce a na střechu…

n Co musí splňovat zájemce, který chce 
darovat krev?

Musí být především zdravý. Před 
každým odběrem vyplňuje dárce do-
tazník, ve kterém se zjišťují prodělané 
choroby, užívané léky, možný kontakt 
s  infekcí. Dárce také musí potvrdit, že 
nepatří mezi osoby s  rizikovým cho-
váním vzhledem k  nákaze a  přenosu 
infekčních onemocnění, zejména AIDS 
(tj. narkomanie, ale také např. tetování 
nebo piercing mimo zdravotnické zaří-
zení). Po předložení občanského průka-
zu je člověk napoprvé zaregistrován, při 
dalších odběrech pak je takto kontrolo-
vána jeho totožnost. No a před každým 
odběrem je třeba se telefonicky objed-
nat na bezplatné lince 800 900 097.

n Chceš něco v této věci vzkázat lidem?
Hlavně bych rád řekl, že se darování 

krve nemusí lidé vůbec bát. Hygienicky 
je vše na špičkové úrovni, než se krev 
začne odebírat, projde si člověk kontrol-
ním odběrem pod dohledem lékaře. Na-
víc sestřičky umí odebírat krev bezbo-
lestně. Nikdy nemůže nikdo z nás vědět, 
kdy budeme my sami nebo naše děti, 
rodiče, příbuzní cizí krev potřebovat. 
Věřím, že jsem tímto třeba povzbudil 
nové bezplatné dárce krve, kteří k tomu 
možná neměli dostatek informací. Bližší 
informace pak můžete získat na www.
cervenykriz.eu nebo v přiložené brožur-
ce, kterou obyvatelé Telnice získali spo-
lu s tímto vydáním zpravodaje.
Za rozhovor a  za více než padesát litrů 
darované životadárné tekutiny poskyt-
nuté druhým lidem děkuje 
 František Kroutil.
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Tomáš Hlavenka je jednatelem společnosti AHSPHA oběhová hospo-
dářství, s. r. o., která připravila pro obec Telnice projekt „Zkvalitnění na-
kládání s odpadem na území obce Telnice“ a související dotační žádost 
pro Státní fond životního prostředí. Požádali jsme jej o rozhovor, kterým 
bychom chtěli představit, v čem záměr zkvalitnění nakládání s odpadem 
vlastně spočívá. Občané obce Telnice už nějaký čas mají možnost třídění 
komunálního odpadu formou donášky do sběrných míst. Při porovnání 
s jinými obcemi se naše obec pohybuje v druhé polovině v krajské soutěži 
EKO-KOMu, která hodnotí míru třídění komunálního odpadu. 

n Čím je podle vašeho názoru způ-
sobeno, že se naše obec neumisťuje 
mezi obcemi jižní Moravy na lepších  
pozicích?

Hodně záleží na tom, jak se podaří 
motivovat občany, aby svůj odpad třídi-
li. V posledních letech se v této soutěži 
dostali do čelních pozic žebříčku obce, 
kde se zamysleli nad tříděním odpadu 
poněkud „nestandardně“. Je vlastně

trochu paradoxní, že lidé svůj tříděný 
odpad musejí přinášet do vzdálených 
sběrných míst. Často může být právě 
reálná vzdálenost sběrného místa odra-
zujícím faktorem. Na rozdíl od běžného 
směsného komunálního odpadu, kdy 
svou popelnici mají všichni doma na 
dvoře. Takže pokud chce vaše obec lépe 
třídit odpad, je proto třeba udělat něco 
navíc.

n Dobře. Na vaše doporučení jsme 
tedy nechali zpracovat projekt, který 
by měl pomoci zkvalitnění nakládání 
s  odpady. Jakým způsobem pomůže 
realizace tohoto projektu konkrétním 
občanům s tříděním odpadu?

Primárně chceme lidem zkrátit cestu 
s tříděným odpadem a to doslova. Kaž-
dý bude mít možnost vlastnit svou sběr-
nou nádobu na papír, plast a bioodpad. 
Nebude muset tedy nikam chodit, jak-
mile bude držet odpad v ruce, může jej 
rovnou vyhodit do vlastní „barevné po-
pelnice“. 

n Znamená to tedy, že pro tříděný 
odpad bude muset svozová firma jez-
dit stejným způsobem, jako jezdí pro 
směsný komunální odpad? Nevyjde to 
třídění pak obec draho?

Ano, pro všechny druhy sběrných 
nádob bude svozová firma skutečně 
jezdit ke každému domu. Pro biood-
pad 1x za 14 dní, pro papír a plasty 1x 
za měsíc. I  tato četnost však způsobí, 
že směsný komunální odpad nebude 
třeba vyvážet tak často, jako je tomu 
dnes. Kvalitnějším tříděním odpadu 
jednotlivých domácností se totiž sní-
ží produkce směsného komunálního 
odpadu, jehož likvidace v zásadě stojí 
vaši obec nejvíce peněz. Zatímco pa-
pír a  plasty může svozová firma dal-
ším zpracovatelům prodávat a  bio-
-odpad dále řízeně kompostovat, což 
se reálně pozitivně odrazí na celko-
vých nákladech spojených s  likvidací  
odpadu.

n Pokud tedy obec bude platit méně 
za likvidaci svého odpadu, může se to 
pozitivně odrazit také v  poplatku za 
domovní odpad, který občané každo-
ročně obci platí.

Ano. Kromě nižší ceny za likvidaci 
odpadu získá ještě navíc obec vyšší 
motivační odměnu od EKO-KOMu za 
větší množství vytříděných odpadů. 
Platí tedy jednoduchá rovnice: čím 
více budou lidé třídit, tím více peněz 
jejich obec získá na odměnách EKO-
-KOMu, z  prodeje druhotných surovin 
a  zároveň ušetří na likvidaci směsné-
ho komunálního odpadu. A  je již pak 
na zastupitelstvu obce, jakým způso-
bem promítne tato pozitiva a  ušet-
řené finanční prostředky do výše po- 
platku.

 ROZHOVOR S TOMÁŠEM HLAVENKOU 
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n Tuto otázku jsme na zasedání za-
stupitelstva obce probírali a  lze prav-
děpodobně očekávat, že pokud obec 
skutečně takto ušetří za své odpado-
vé hospodářství, mohl by se každému 
občanu „poplatek za domovní odpad“ 
snížit. 

Pokud by to takto zastupitelé rozhod-
li, mohu tuto myšlenku jen podpořit. 
Toto je totiž jeden z  hlavních cílů na-
šeho projektu zkvalitňování nakládání 
s  odpadem v  Telnici. Na jedné straně 
lidé lepším tříděním odpadů zásadním 
způsobem pomohou svému životní-
mu prostředí a  ještě navíc na tom mo-

hou sami ušetřit. A to vůbec nemluvím 
o  tom, že třídění odpadu se tak stane 
pro vaše občany mnohem pohodlněj-
ším než doposud. 

n Zní to hezky, věřím, že se nám to tak-
to podaří uskutečnit. Jak vlastně bude 
probíhat samotné spuštění projektu do 
života?
 Záleží na tom, jestli obec na tento pro-
jekt získá dotaci. Pokud ano, budou 
v  druhé polovině letošního roku pro 
všechny občany zdarma k  dispozici 
barevné sběrné nádoby na jednotlivé 
komodity (modrá – na papír, žlutá – na 
plasty, hnědá na bio-odpad), které si 

doma každý umístí podle svého uvá-
žení. Jakmile budou nové popelnice 
umístěny do domácností, obdrží ka-
ždá domácnost harmonogram svozu 
jednotlivých druhů odpadů. O  všech 
dalších detailech budeme občany in-
formovat hned, jakmile budeme vědět, 
že byl náš projekt dotačně podpořen. 
Věřím, že v  Telnici bude systém třídě-
ní odpadu stejně dobře fungovat jako 
třeba v nedalekých Moutnicích či Těša-
nech a  že i  vaši občané s  ním budou 
spokojeni.

Za rozhovor děkuje a na další spoluprá-
ci se těší  František Kroutil.

• 

 Vážené čtenářky, vážení čtenáři. 
V  tomto díle bych vám chtěl trestní 
právo přiblížit na konkrétním případě. 
Pokud sledujete zpravodajství, tak jste 
si pravděpodobně v  nedávné době 
všimli kauzy, kdy jistý řidič byl za vy-
tlačení dodávky ze silnice označen za 
pachatele trestného činu vraždy ve 
stádiu pokusu. Dokážeme si jistě před-
stavit nervózního, agresivního řidiče, 
zažívajícího úzkostné stavy v důsledku 
provozu na silnicích a jeho naprosto 
neadekvátní reakci, kdy začne najíždět 
na cizí vozidlo a  vytlačovat jej. Tímto 
příspěvkem nehodnotím stav, který 

nastal. Dále předkládám právní rozbor 
ryze z  pohledu právní terminologie a 
teorie trestního práva.

V  těchto případech lze obecně po-
chybovat o tom, že tato osoba zároveň 
chtěla osoby ve vytlačované dodávce 
svým jednáním úmyslně zavraždit. 
Avšak trestní právo při posuzování 
jednání určité osoby zná i tzv. nepřímý 
úmysl, který popisujeme jako situaci, 
kdy pachatel věděl, že svým jedná-
ním může způsobit porušení nebo 
ohrožení zájmu chráněného trestním 
zákonem, a pro případ, že je způsobí, 
s  tím byl srozuměn. Vztaženo k  na-

značenému případu, tedy situaci, kdy 
řidič věděl, že vytlačením jiného auta 
na svodidla může následnou havárií 
a zraněními způsobit smrt osob, avšak 
jednal bez ohledu na takovou vědo- 
most.

Závěrem dodávám, že posuzování 
způsobu zavinění pachatele trestného 
činu soudy je otázkou v mnohých pří-
padech složitou, vždyť kdo může sku-
tečně vědět a přesvědčivě říct, co ten 
který chtěl svým jednání způsobit a jak 
hluboce si v ten okamžik uvědomoval, 
jaké následky jeho jednání může mít.

Hugo Hubený

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, ne-
jednou jsem ve své praxi zaslechl od 
klienta stížnost směřující k „poměrům ve 
státě“. Tyto úvahy bývají uvozeny slovy 
„co si tento stát může dovolit“, nebo „co 
v tomto státě je možné“ či „že to je neví-
dané“. Jinými slovy, když je nejhůř, sna-
ží se někteří lidé spílat na stát. Pro tyto 
stížnosti mám často pochopení, neboť 
připouštím, že si také všímám někte-
rých nešvarů. O tomto zde pojednávat 
nebudu. Chtěl bych poukázat na to, že 
na současné poměry je možné na-
hlížet nejen pohledem 
tzv. teď a tady, ale 
neměli bychom vy-
nechat ani pohled 
v širších souvislos-
tech, např. časo-
vých.    

Nedávno se mi 
dostala do rukou 

sbírka zákonů našeho státu z roku 1969, 
konkrétně částka 33. Příslušné zákon-
né opatření z 22. srpna 1969 stanoví, 
že tomu, kdo se účastní akce narušují-
cí veřejný pořádek (např. účast na de-
monstraci), hrozí trest za přestupek až 
tři měsíce odnětí svobody. K  tomuto 
navíc orgány SNB byly oprávněny oso-
bu pro tzv. objasnění věci zadržet až na 
tři týdny, kdy v této době nebyla připuš-
těna ani účast obhájce na vyšetřování. 
Z uvedeného je zřejmé, že kterémukoliv 
člověku za vyjádření vlastního názoru 

formou účasti na demonstraci (pojaté 
jako akce narušující veřejný pořádek) 
hrozil nejen postih v podobě odnětí 
svobody, ale navíc mu bylo též za-

bráněno, aby se během zadržení 
hájil za pomoci obhájce. 

Tímto odkazem na star-
ší úpravu přináším krát-
ký pohled do minulých 

poměrů ve společnosti a na některá 
práva osob a státních orgánů vůči oso-
bám. Zadržení bez práva na obhájce 
je kupříkladu dnes již nemyslitelné. 
Tento článek nemá ambici vytahovat 
na dnešní denní světlo křivdy minu-
losti, ale poukázat na to že je potřeba 
si vážit toho, že je nám umožněno žít 
svobodně. Domnívám se, že vhodným 
ukončením tohoto příspěvku je citace 
postavy pana Košťála ze známé české 
komedie, který říká: „Bohušu, největší, 
co vymyslíš, je svoboda. Svoboda, to je 
k nezaplacení!“

Hugo Hubený

 NEPŘÍMÝ ÚMYSL

 O SVOBODĚ

A d v o k á t n í  k a n c e l á ř

Mgr. Hugo Hubený

Tel.: 608 706 372
E-mail: info@akhubeny.cz

602 00 Brno, Běhounská 4/20
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Pozdní odpoledne první adventní nedě-
le, stříbrný smrk, svařák, chléb se škvarko-
vou pomazánkou, ale hlavně žáci základní 
školy v Telnici a jejich kulturní vystoupení 
jsou již po několik let důležitou a nedílnou 
součástí tradice rozsvícení vánočního stro-
mu v naší obci. Pod vedením vyučujících 
hudební výchovy se v  neděli 29. listopa-
du 2015 sešlo na kostelním nádvoří asi 50 
žáků společně se svými rodiči, prarodiči, 
kamarády a přáteli. Sněhová nadílka, která 
by dotvořila atmosféru slavnostního roz-
svícení vánočního stromu, sice nepřišla, 
děti ji však svým vystoupením rozezněly 
v  srdcích mnohých přítomných. Poděko-
vání patří paním učitelkám za trpělivost při 
nácviku nových písní a básní, Zitě Markové 
a Martině Lengálové za přípravu občerst-
vení, Vojtěchu Královi za výborné ozvučení 
a obci Telnice za zajištění dalšího technic-
kého zázemí. Petr Gabrhel, ředitel školy

Ve čtvrtek 3. prosince 2015 navštívila naší školu česká spi-
sovatelka a ilustrátorka Lucie Seifertová. Besedovala ve škole 
dvakrát. Poprvé ve čtvrté třídě a podruhé v páté třídě, přidali 
se i třeťáci. Nejdříve nám paní Seifertová popsala, co všech-
no musí udělat, než vznikne prostorová knížka, které se říká 
leporelo. Napsala a  ilustrovala například tyto knížky: Dějiny 
udatného českého národa, Příběhy z tajemné Prahy, Tajem-
né hrady a  zámky českého království, Dějiny pro nejmenší: 
Pohádka o Bruncvíkovi, o králi Karlovi, o husitech, o Horymí-
rovi… Děti si také během besedy mohly vyrobit každý svůj 
prostorový obrázek. Děti ze 4. a  5. třídy využívají televizní 
díly dějin ve škole při učení. Beseda byla vtipná a  všem se  
moc líbila. Markéta Kroutilová, 5. třída

  ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

   BESEDA SE SPISOVATELKOU 
A ILUSTRÁTORKOU  
LUCIÍ SEIFERTOVOU

Děti ze školní družiny dorazily 21. prosince 2015 na obecní 
úřad, aby potěšily svými koledami jeho zaměstnance. A to se jim 
vskutku povedlo! Vánoce jako kdyby se zase přiblížily! Kromě 
společně zazpívaných koled za kytarového doprovodu ředitele 
školy Petra Gabrhela došlo tradičně na sólové výstupy odvážliv-
ců. Koledy, básničky, ale i vystoupení v jazyce Mimoňů dokonale 
zaujaly všechny přítomné zaměstnance. Děkujeme! Kdo se od-
vážil a  něco pěkného ze svého pěveckého či recitačního umu 
předvedl, byl odměněn nejen sladkou odměnou, ale i drobným 
dárkem. I to k Vánocům už dnes patří. Děkujeme dětem ze škol-
ní družiny i panu řediteli ze příjemné odpoledne ve společnosti 
zpěvem nadaných koledníků. Obecní úřad Telnice

   DĚTI Z DRUŽINY  
KOLEDOVALY NA OBECNÍM 
ÚŘADĚ 
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Také děti z Mateřské školy Telnice přišly 
21. prosince 2015 koledovat na obecní 
úřad a  setkaly se v  předvánoční atmo-
sféře se zaměstnanci úřadu, kteří si rádi 
vyslechli jejich milé koledování. Koledy 
zazněly v hromadném přednesu, ale i in-
dividuálně, kdy se ti nejodvážnější mohli 
postavit na provizorní pódium a do mik-
rofonu zazpívat svou oblíbenou vánoční 
píseň. Tentokrát byli za své odvážné roz-
hodnutí, ale i krásný pěvecký výkon oce-
něni: Matyáš Nezval, Veronika Šlampová 
a Viktor Linhart. Sladkou odměnu si pak 
zasloužily všechny děti, které svým krás-
ným a upřímným zpěvem navodily obec-
nímu úřadu tu správnou předvánoční 
atmosféru. Za spolupráci děkujeme uči-
telskému sboru MŠ Telnice a  dětem za 
krásný, ručně vyráběný dáreček.

Obecní úřad Telnice

Telnický výrobce rychlovařených nudlí – 
společnost LCT, a. s., – se počátkem roku 
přejmenoval na VIMIXA, a. s.  
Také došlo k  zásadním 
personálním změnám 
ve vedení a  organi-
zační struktuře    spo-
lečnosti. K rozhovoru 
jsme si tentokrát po-
zvali nového generálního 
ředitele, Ing. Hien Vinh Hoanga 
a  novou obchodní ředitelku Simonu 
Labudovou, která má ve firmě na sta-
rosti také personální agendu.

n K  jakým změnám na přelomu roku 
2015/2016 ve vaší společnosti došlo?

HVH: Došlo především ke změnám ve 
vedení společnosti. Změnili jsme čle-
ny představenstva a  dozorčí rady, na 
úrovni výkonného managementu jsme 
provedli změnu na pozici výrobního 
a obchodního ředitele. Z toho následně 
také vyplývá, že došlo ke změnám i na 
nižších úrovních naší organizační struk-
tury. 

n Vyplývá tedy z  toho, že v  tuto chvíli 
hledáte nějaké nové zaměstnance na 
konkrétní pozice?

SL: Ano, momentálně hledáme za-
městnance do těchto oblastí: výroba, 

  DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY KOLEDOVALY NA OBECNÍM ÚŘADĚ

  ROZHOVOR S HIEN VINH HOANGEM A SIMONOU LABUDOVOU
• 
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obchod, finance a  administrativa. Pří-
ležitosti budeme nabízet i  zkušeným 
lidem v oblasti středního managemen-
tu. Těšíme se na každý zaslaný životopis 
na adresu: simona.labudova@vimixa.cz 
nebo info@vimixa.cz. Odpovíme sku-
tečně každému, kdo nám svůj životopis 
pošle.

n Hledání nových zaměstnanců vychá-
zí z nové strategie společnosti? 

HVH: Především bych rád uvedl, že 
naším vnitřním cílem je spokojenost 
našich zaměstnanců a  posílení firemní 
kultury, jejímž výsledkem nebude je-
nom výroba rychlovařených nudlí, ale 
budování pevných hodnot a  pozitivní 
tváře společnosti. 

SL: S pomocí spokojených a loajálních 
zaměstnanců uvnitř zdravého pracovní-
ho kolektivu chceme dosáhnout celo-
evropské expanze. 

HVH: Rádi bychom, aby se naše znač-
ka VIMIXA stala synonymem pro rych-
lovařené nudle. Stejně tak, jako si lidé 
při slově „hamburger“ hned představí 
třeba značku McDonald’s.

n To je skutečně ambiciózní cíl. Jakou 
máte časovou představu?

HVH: Dobře si uvědomujeme, že na 
realizaci tohoto ambiciózního cíle je 
třeba dostatek času. Nicméně už 15 
let na něm pracujeme a  máme z  čeho 
vycházet. Náš produkt je velmi kvalitní 
i v evropském měřítku a našel si na trhu 
své místo. Cítíme však velký potenciál 
v oblasti marketingu a public relations, 
kterému jsme se dříve tolik nevěnovali. 

SL: To jednoduše znamená, že chce-
me, aby se o nás mnohem více vědělo. 
Za tím účelem se chystáme investovat 
do reklamních kampaní, budeme více 
pracovat se svými zákazníky a  podpo-
rovat kulturní a společenské dění. 

n V  nedávné době jste modernizovali 
své výrobní kapacity a  přijali nové za-
městnance. To s  sebou určitě přineslo 
i  porodní bolesti. Myslíte si, že jste už 
tuto fázi překonali a můžete dál pokra-
čovat v rozvoji vaší firmy?

HVH: Ano, modernizace našich výrob-
ních kapacit (nová výrobní hala a tech-
nologie) si skutečně vyžádala mnoho 
časových, technologických i finančních 
investic. Začátkem roku 2016 však již 
můžeme konstatovat, že naše nová vý-
roba je stabilní a  plně funkční. Chtěli 

bychom při této příležitosti poděkovat 
všem akcionářům, členům manage-
mentu a zaměstnancům, kteří nám věřili 
a podporovali nás ve složitých situacích. 
Díky za spolupráci také patří partne-
rům, dodavatelům a státním institucím 
za vstřícnost, podporu a profesionalitu. 
Věříme, že tato spolupráce a  podpora 
bude i nadále pokračovat. 

SL: Ještě bych doplnila, že vybudová-
ní nové výrobní haly pro nás byla zají-
mavá zkušenost, kterou jsme připraveni 
využít v budoucnu při dalším plánova-
ném rozšiřování výrobních kapacit.

n Co pro vás znamená, že působíte 
a  nadále chcete rozvíjet své podnikání 
právě v Telnici?

HVH: Už od počátku cítíme velkou 
podporu místních obyvatel a  úřadů. 
I díky tomu jsme se mohli po 15 letech 
rozvinout do rozměru, ve kterém se teď 
nacházíme. Proto bychom i  nadále zů-
stali věrni tomuto místu, které nám vy-
hovuje z mnoha důvodů. Telnice je pro 
nás místem s výhodnou polohou.

Hodně úspěchů a především spokojené 
zaměstnance přeje a za rozhovor děkuje

 František Kroutil.

• 

V sobotu 12. prosince 2015 se v Tel-
nici sešlo mnoho vzácných hostů 
a společně jsme se ohlédli za uplynu-
lými dvaceti lety orlovny v Telnici. Po-
zvání na slavnostní odpoledne přijal 
Mons. Jan Graubner, arcibiskup olo-

moucký, JUDr. Michal Hašek, hejtman 
Jihomoravského kraje, Ing. Michaela 
Šojdrová, europoslankyně, Ing. Old-
řich Lomecký, starosta Prahy 1 a první 
místostarosta České obce sokolské, 
a řada dalších vzácných hostů.

Po úvodním poděkování všem, kteří 
se o výstavbu orlovny zasloužili, jsme 
si připomněli samotnou výstavbu 
i následujících 20 let bohaté činnosti. 
Během odpoledne jsme se prostřed-
nictvím scének, fotografií a  dostup-
ných videozáběrů ocitli na farní zahra-
dě, na které stavba vyrostla, stali jsme 
se účastníky orelského plesu, ostatko-
vého pochovávání basy, dětského sil-
vestra a mnoha dalších akcí. Postupně 
se účastníkům představily oddíly Orla 
Telnice tak, jak v čase vznikaly. Taneč-
ní klub Orel Telnice reprezentovaly 
vybrané páry. Po jejich vystoupení 
jsme shlédli videozdravici ostatních 
členů klubu, který Orla Telnice repre-
zentuje na národních i  mezinárod-
ních tanečních soutěžích již od roku 
1999. Přímo na pódium pak přišli ve-
doucí florbalového a  kuželkářského 
klubu doprovázeni hráči v klubových 
dresech. Společně s trenérem Jarosla-
vem Chromým jsme zavzpomínali na 
činnost raketbalového klubu, ze kte-
rého vzešli celostátně úspěšní hráči 
ricochetu.

  OSLAVY 20 LET ORLOVNY V TELNICI (1995–2015)



Telnický zpravodaj – únor 2016 Společnost a kultura 19

Záměr nové orlovny vznikal v  letech 
1990–93 a  od počátku nebyl jen sta-
vebním projektem, ale spojoval v sobě 
sen pamětníků o obnově činnosti Orla 
v Telnici a velké nadšení mladé genera-
ce pro  vybudování místa vzájemného 
setkávání při sportování i  kulturní čin-
nosti. I  když jej iniciovalo jen několik 
nadšenců, byl projektem, který pod-
porovala většina obyvatel Telnice. Čle-
nové Orla obešli dům po domě a všem 
svůj záměr představili, ptali se, zda si 
lidé orlovnu přejí a  zda jsou ochotni 
podílet se na její výstavbě. Důležitý byl 
také vstřícný postoj tehdejšího telnic-
kého faráře P. Josefa Daňka i brněnské-
ho biskupství, kteří umožnili výstavbu 
v  prostorách farní zahrady, neboť na 
orelských pozemcích již stála mateřská 
škola a ubytovna (dnešní bytový dům).

Od svého počátku byl projekt orlov-
ny připravován tak, aby vhodně dopl-
ňoval dosavadní možnosti sportovního 
a  kulturního vyžití v  Telnici. Hřiště na 
házenou na sokolovně měla doplnit 
dvoudráhová kuželna a  kurty na tenis 
a  volejbal. Restaurace byla koncipo-
vána také pro rodiny s  dětmi a  ve své 
době měla být jednou z prvních neku-
řáckých. Orlovna ale nebyla stavěna jen 
pro obyvatele Telnice, měla sloužit i pro 
setkávání lidí na  regionální, národní 
i mezinárodní úrovni. I když to u orlov-
ny v tak malé vísce zní možná nadnese-
ně, takové byly vize a mnohdy se také 
naplnily. 

Samotná stavba byla slavnostně za-
hájena v sobotu 18. června 1994 pokle-
páním základního kamene, který je slo-
žen ze žulové desky a fragmentu (koule) 
z průčelí původní orlovny z roku 1925. 
Slavnostního aktu se kromě telnických 
obyvatel zúčastnili vzácní hosté z ústře-
dí Orla, zástupci římskokatolické církve 

a také architekti a stavitelé. I když byla 
výstavba svěřena profesionální firmě 
IMOS, řada prací byla vykonávána bri-
gádnicky. O rozpis prací a zvaní brigád-
níků se starali pánové Vojtěch Menšík 
a  František Jeniš. Architektonický ná-
vrh a realizační projekt připravoval Ing. 
arch. Zdeněk Toman. Na výstavbě se 
podíleli také řemeslníci z  Telnice, pan 
Lubomír Vágner – vodotopenářské prá-
ce, pan Miroslav Přikryl a  řada dalších 
v roli brigádníků.

Dne 9. prosince 1995 jsme slavnost-
ně otevřeli novou orlovnu za účasti 
významných hostů, mezi které patřil 
Mons. Vojtěch Cikrle, biskup brněn-
ský, pan Achille Digenant, prezident 
FICEP (evropské asociace křesťanských 
sportovních organizací), Ing. Jan Kasal, 
místopředseda Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR a řada dalších. V nepo-
slední řadě také pan Ladislav Šustr st., 
který byl nejen starostou obce Telnice, 
ale především hlavním hybatelem my-

šlenky výstavby nové orlovny. I  přes 
významnost hostů byla nejdůležitější 
účast telnických obyvatel, kteří se sami 
podíleli na výstavbě orlovny a od toho-
to dne také na jejím provozu. Za všech-
ny bychom chtěli jmenovat pana Fran-
tiška Jeniše, pana Františka Vykouřila 
a  pana Vojtěcha Menšíka; z  těch, kteří 
zajišťovali provoz, pak pana Milana 
Hanuše, který od počátku nastavil vy-
sokou laťku v poskytovaných gastrono-
mických službách, první správce pana 
Blažeje Špánka a  pana Vladimíra Krále 
a  také pozdějšího správce pana Pavla 
Mrkvicu, účetní Orla paní Marii Mrkvi-
covou a další.

Otevření orlovny znamenalo milník 
také pro vedení Orla v Telnici. Zasloužilí 
členové a  stavitelé předali žezlo nám, 
tehdy dvacetiletým, nezkušeným, ale 
o to více nadšeným členům a začala se 
psát nová historie Orla v Telnici.

Ladislav Šustr, 
místostarosta Orla jednoty Telnice 

  VÝSTAVBA ORLOVNY ANEB JAK TO VŠECHNO BYLO

Slavnostní odpoledne jsme ukončili 
krátkým hudebním vystoupením Husá-
kova kvarteta, které nás směsicí melodií 
provázelo během celého programu. Pro 
všechny návštěvníky připravila restau-
race na orlovně malý raut. V prostorách 
orlovny pak byly ke  shlédnutí výstavy 
fotografií z orelských táborů, z činnosti 
oddílů, a  řady dalších akcí, které se za 
uplynulých dvacet let odehrály. 

Závěrem tohoto článku nezbývá než 
poděkovat těm, kteří se zasloužili o  vý-
stavbu orlovny, dále všem, kteří věnovali 

svůj volný čas přípravě kulturních a spor-
tovních akcí, a  v  neposlední řadě všem 
funkcionářům, zaměstnancům a brigád-
níkům, kteří se starají o  to, aby orlovna 
nebyla jen místem spolkového setkává-
ní, ale aby sloužila široké veřejnosti. Za 
pomoc s  oslavami pak patří dík našim 
„cvičenkám“ za napečení koláčů, všem 
organizátorům, sponzorům a  pomoc-
níkům nejen z Telnice, obecním strážní-
kům za výpomoc při organizaci parko-
vání hostů a obecnímu zastupitelstvu za 
finanční příspěvek na pořádání oslav.

Na počátku byla myšlenka vybudo-
vat místo, kde se lidé budou rádi setká-
vat, navazovat nová přátelství a  snad 
i  trochu měnit svět kolem nás k  lep-
šímu. Za uplynulých 20 let se z  toho 
mnohé podařilo, i když do budoucích 
let před námi zůstává řada dalších  
výzev. 

Fotografie z  oslav si můžete prohléd-
nout na třetí straně obálky tohoto zpra-
vodaje a na stránkách www.oreltelnice.cz.

Ladislav Šustr, 
místostarosta Orla jednoty Telnice 
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„Pohyb ve vyšším věku“ byl hlavním 
tématem, kterým jsme se zabývaly 
v  KLASu v  úterý 10. listopadu 2015. Na 
konkrétních příkladech ze života i v teorii 
jsme si ukázaly, jak je snaha o každoden-
ní pohyb potřebná. Zahájily jsme 
„Telnickou hymnou“, jejíž  
1. sloku máme zvládnu-
tou. Vyslechly jsme si 
pranostiky na ten-
to měsíc, dokonce 
jedna z nich je vli-
vem nezvykle tep-
lého počasí malinko 
vylepšená. Paní Dara je 
pohotová.  Svátek sv. Martina nám paní 
Magda připomněla „svatomartinskými 
rohlíčky“, za což jí děkujeme. Tradice je 
potřeba si alespoň částečně udržovat. 
Dlouhodobá paměť byla procvičena po-

mocí pracovního listu, kde jsme k daným 
příjmením dříve narozených českoslo-
venských sportovců měly napsat křestní 
jméno a dále v přesmyčkách hledat jed-
notlivé druhy olympijských sportů. Pro-

jevily jsme snahu a  zvládly to! 
Samozřejmě jsme si i zacviči-

ly. Tečku za naším setká-
ním udělal pan sta-

rosta, který ochotně 
odpovídal na naše 
dotazy. Za jeho 
čas děkujeme!
V úterý 8. prosin-

ce 2015 se sešlo třináct 
seniorek, aby se před vánočními svát-
ky věnovalo tvoření. Jednalo se o práci 
s papírem s uplatněním vlastní fantazie 
a  vkusu. Dotvářely jsme dárkovou kra-
bičku pomocí lepení. Všechny jsme to 

zvládly. Předcházelo tomu zpívání naší 
klasovské a „telnické“ hymny. Násle-
dovalo procvičení paměti – posloužil 
k  tomu pracovní list. Šlo o  procvičení 
pamětného sčítání a odčítání s orientací 
v  prostoru, což se jevilo jako poměrně 
náročné. Po přestávce jsme si vyslechly 
k zamyšlení úvahu o tom, jak se Vánoce 
stále víc stávají komerční záležitostí. My, 
starší generace to chápeme jako jisté 
ochuzení, především té nejmladší ge-
nerace. Závěr našeho setkání vyplnila 
návštěva pana starosty, který nás zpět-
ně (byl nemocen) informoval o  všem, 
nač byl tázán. Tentokrát se naše setkání 
trochu protáhlo, což nám ale nevadilo. 
Rozešly jsme se po vzájemném přání 
pěkného prožití Vánoc.
Na další setkání se těší

Marie Fialová, KLAS Telnice

  SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH SENIORŮ (KLAS) 



Sociální komise obce Telnice ve spolupráci 
s brněnským Centrem pro rodinu a sociální péči 
srdečně zve SENIORY na setkání s programem

KLUB AKTIVNÍCH SENIORŮ
v úterý 9. února 2016
od 9:00 do 11:00 hod.
v Šatlavě, vstup z OÚ Telnice

Téma: „Známky duchovní rovnováhy“

Příspěvek na náklady: 20 korun
Bližší informace získáte u paní Marie Fialové
na telefonním čísle: 777 068 788.

www.telnice.cz

PLÁN SETKÁNÍ KLUBU  
AKTIVNÍCH SENIORŮ  
NA PRVNÍ POLOLETÍ 
ROKU 2016
Srdečně zveme všechny seniory 
na naše setkání, každý je vítán.
Nástin hlavních témat:
 9. února
  Známky duchovní  

rovnováhy
23. února
 Tance
 8. března
 Krása mateřského jazyka
22. března
 Proč a jak odpočívat
12. dubna
 Velikonoce (tvoření)
26. dubna 
 Hantec
10. května 
 Bylinky
24. května
 Zdravé stravování
14. června
 Pes – přítel člověka
28. června
 Léto je tady!

Na setkání se těší
Marie Fialová, KLAS Telnice
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V úterý 17. listopadu 2015 se po setmě-
ní v ulicích Telnice rozsvítilo na 80 lampi-
onků a lucerniček, kterými děti v dopro-
vodu svatého Martina na jeho bílém koni 
Valmontovi připomněly všem obyvate-
lům Telnice, že se k  nám blíží zimní čas. 
Dny se krátí, světla ubývá, a  tak je třeba 
mít připravené lampy, které nás dovedou 
třeba až k Betlému.

Před příjezdem svatého Martina se děti 
sešly na hřišti u rybníka, kde se rozdělily 
do skupinek, ve kterých se společně uči-
ly písničky, hádanky a říkanky. Netrpěli-
vě pak však vyčkávaly svatého Martina, 
který nás letos pěkně napínal, a někteří 
už si možná mysleli, že na nás tentokrát 
zapomněl. Svatý Martin však už dobře 

ví, kudy vede cesta do Telnice, a tak jako 
vždy docválal na svém bílém koni v plné 
zbroji a přivezl nám světlo a teplo ukryté 
v bílé lucerně. Lucerny se ujal Filip Křen 
a vedl společně s Martinem celý průvod. 
Děti prošly ulicí V dědině a Růžovou zpět 
na hřiště k rybníku, kde Martinovi před-
vedly to, co se pro něho a jeho bělouše 
naučily. Martin ocenil jejich výkony slad-
kými perníčky. Na rozloučenou se roze-
zněla píseň „Pozdraveno budiž světlo“, 
svatý Martin pokračoval dál na své ces-
tě a my jsme se odebrali zpět do svých 
domovů. Telnické sluníčko děkuje obci 
Telnice na finanční podporu této akce 
a všem dětem za jejich hojnou účast.

Pavla Chovancová

  LAMPIONOVÝ PRŮVOD S PŘIPOMÍNKOU SVÁTKU SV. MARTINA

  ADVENTNÍ  
TVOŘENÍ

Nedílnou součástí adventu se zcela jistě 
stal adventní věnec, který zdobí naše do-
mácnosti po čtyři adventní týdny. Telnické 
sluníčko pořádalo v  pátek 27. listopadu 
2015 tradiční večer tvoření adventních 
věnců, na kterém si všechny přítomné 
ženy mohly pod odborným vedením 
paní  Martiny Hrozkové vyrobit adventní 
věnec nebo sváteční svícen. Fotografie po-
vedených výrobků si můžete prohlédnout 
na obecních stránkách www.telnice.cz. 
Děkujeme Martině Hrozkové za skvělou 
spolupráci. Pavla Chovancová

V  sobotu 28. listopadu 2015 se tel-
nický Vorvaň sešel u  autobusu netra-
dičně bez vodáckého vybavení. Cílem 
cesty byl skanzen ve Strážnici s  jeho 

programem „Radujme se, veselme se… 
od adventu do svátku Tří králů“. V lidmi 
i  programem nabitém areálu jsme se 
potkali s  Mikulášem a  jeho družinou, 

nechali se zamazat moukou od Lucií, 
chválili zpěv Tří králů i vystoupení dět-
ského folklórního souboru. V  jednotli-
vých expozicích skanzenu byly předsta-
veny obvyklé adventní a vánoční práce 
a zvyky, včetně přípravy tradičních jídel 
a  stolování na jihomoravské vesnici 
minulého a předminulého století. Děti 
si mohly ve tvůrčích dílnách nazdobit 
perníčky, vyrobit figurky z  těsta nebo 
drobné dárečky. My dospělí jsme oce-
nili ochutnávky z  pálenice, zabíjačky, 
nebo výrobky pekařů a  cukrářů. Velký 
výběr výrobků lidových řemesel zval 
k  nákupu drobných dárků a  dekorací 
na Vánoce. Na zpáteční cestě jsme se 
zastavili v  těšanské umělecké kovárně 
na výstavě betlémů a  do Telnice jsme 
se po krásném slunečném dni vrátili 
spokojení a  naladění pro nadcházející 
advent. Hana Kroutilová

  ADVENTNÍ VÝLET TELNICKÉHO VORVANĚ DO STRÁŽNICE 
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Mikulášský víkend uzavřelo o  druhé 
adventní neděli (6. prosince 2015) di-
vadelní představení Divadelního spolku 
Slavkov u Brna, které v místí sokolovně 
představilo pohádku „Čertův mlýn aneb 
Poslyšte, braši, ve mlýně straší“. Autor-
kou námětu a scénáře je Ludmila Nos-
ková a  režie se ujal Stanislav Olbricht. 
Více než 120 diváků z řad dětí a dospě-
lých se sešlo, aby si společně užili poho-
dovou atmosféru s nadšenými slavkov-
skými ochotníky, při které se nakonec 
snad ani ti nejmenší nebáli. Jako vždy 
navíc všechno dobře dopadlo: vyslouži-

lý voják Vendelín se vrátil ke své Anul-
ce a  jejich lásku nepřekazila ani kouzla 
a vychytralost čerta a jeho rodiny, kteří 
nakonec museli Vendelínovi vyklidit 
i  mlýn, jejž neprávem obsadili. Organi-
zace milého divadelního představení 
se ujali členky sociální komise ve spo-
lupráci s  místostarostkou Pavlou Cho-
vancovou. Na závěr, za potlesku publi-
ka, rozdaly samotné děti všem hercům 
kytičky a drobné vánoční dárky od obce 
Telnice. Poděkování patří také telnic-
kému Sokolu za přípravu a  poskytnutí 
vhodných prostor. FK

POHÁDKA „ČERTŮV MLÝN“

Už v  průběhu prvního adventního 
týdne se připravujeme na oslavu Vánoc. 
Po svaté Barboře se 6. prosince objevuje 
v kalendáři svatý Mikuláš. Večer předtím 
do ulic vyráží Mikuláš se svým doprovo-
dem – s andělem a čertem. Děti se radu-
jí ze setkání se štědrým Mikulášem a mi-
lým andělem, čerta se však bojí. Taková 
je realita těchto dnů. Kde se vzal Miku-
láš? Zamysleme se nad tím, co vlastně 
svátek sv. Mikuláše znamená. Odkud 
pochází a proč ho oslavujeme? Vraťme 
se k  pramenům, kde všechno začalo. 
Legenda vypráví, jak Mikuláš pomohl 
lodi, která se na moři dostala do bouře, 
a námořníci ho vzývali. Mikuláš se náhle 
objevil, ukázal na zadrhnutá lana, mezi 
kterými seděl čert. A co anděl? To nám 
objasní další legenda. Když Bůh chtěl 
povolat Mikuláše k  sobě, světec Pána 
prosil, aby pro něj poslal své anděly. 
A  tak se stalo! Mikulášská trojice nám 

tedy může připomínat, jak to ve světě 
chodí: dobro a  zlo kráčejí spolu. Vedle 
štědrosti (Mikuláš), jdou vedle sebe zlo 
(čert) a dobro (anděl). Není to symbolic-
ké, že se nám tím připomíná, že dobro, 
protože je ho ve světě více, by mělo zví-
tězit? A co pro toto vítězství dělat? Je to 
jednoduché: bylo by pěkné, kdychom 
všichni mohli být na svátek svatého 
Mikuláše dětmi a zároveň i Mikulášem, 
obdarovávat a nechat se obdarovat. Ne-
stojí to za to?

Mikuláš je bezpochyby postavou, kte-
rá se vryje každému dítěti do paměti, 
a každý rok se děti těší, že dostanou ně-
jaké sladkosti. Spolu s  Mikulášem cho-
dí i anděl a čert. Právě čertů se mnoho 
dětí bojí a  slibují mu, že už nebudou 
nikdy zlobit. Jedno takové malé peklo 
bylo pro děti připraveno i na Mikulášské 
nadílce na sokolovně 6. prosince 2015. 
Děti se zatajeným dechem, za vydatné 

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA NA SOKOLOVNĚ 

  SETKÁNÍ 
 SE SVATÝM 
 MIKULÁŠEM

Během dlouho očekávaného večera 
4. prosince 2015 navštívil telnický kostel 
sv. Mikuláš, a to v doprovodu tří zářivých 
andělů. Mikuláš dětem pověděl o svém 
životě, o tom, proč je svatý a proč nosí 
takovou zvláštní berlu a  čepici. Děti 
mu zazpívaly krásné písně a potom od 
Mikuláše dostaly pytlíčky plné dob-
rot. Fotogalerii z  tohoto večera nalez-
nete na farních webových stránkách  
http://www.farnosttelnice.cz.

Dorota Vybíralová
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pomoci rodičů a prarodičů prošly malou 
zkouškou zdatnosti a  usadily se v  sále, 
s  toužebným očekáváním sv. Mikuláše. 
A  ani letos na ně sv. Mikuláš nezapo-
mněl, za pomoci anděla dětem připravil 
dvě plné nůše sladkostí a  dobrot. Ale 
protože sv. Mikuláše nedoprovázel jen 

hodný anděl, bylo potřeba na pomoc 
přivolat i čerty. A i ty sebou sv. Mikuláš 
přeci jen měl. Za vydatného pekelné-
ho dýmu přišla hned tři čertiska a letos 
sebou měli i oheň pekelný. Ale protože 
se sešly jen samé hodné děti, pekelný 
oheň byl přeci jen po ohnivé šou poslán 

zpět do pekla. Sv. Mikuláš předal všech-
ny dobroty a děti mu za odměnu zareci-
tovaly či zazpívaly nějakou tu mikuláš-
skou básničku či písničku. Děkujeme sv. 
Mikuláši, andělovi i čertům a těšíme se 
spolu s vámi na příští rok.

 Zdeňka Šafářová, Sokol Telnice

Opět je tu začátek prosince a my jsme 
se znovu sešli u památníků Kopjafa. Le-
tos jsme si připomněli již 210. výročí bi-
tvy tří císařů. Na slavnostním shromáž-
dění, které dne 5. prosince 2015 spolu 
pořádaly Brněnské maďarské občanské 
sdružení a  obec Telnice, byli přítomni 
husaři z  Maďarska, místopředseda Ma-
ďarského parlamentu pan Attila Szabol-
cs s chotí, zástupce Maďarského velvy-
slanectví v  Praze, již tradičně studenti 
Univerzity obrany z Budapešti se svým 
profesorem panem Tamásem Csiká-
nyem, sekelští husaři z Transylvánie se 
svým velitelem Dr. László Kádárem.
Po úvodním projevu starosty Františka 
Kroutila přednesli svoje projevy i  pří-
tomní hosté. Jak pan Attila Szabolcs, tak 
Dr. László Kádár zmínili ve svých proslo-
vech hrdinství a oběti všech vojáků této 
bitvy. Na závěr zazněla slavnostní salva 
z  pušek a  také výstřely z  děla našich 
telnických dělostřelců. Poté se všichni 
odebrali, jako již tradičně, na malé ob-

čerstvení do orlovny. Tam také ještě pan 
profesor Tamás Csikány promítl krátký 
film, kde shrnul události z bitvy 2. pro-
since 1805. Ve večerních hodinách se 
všichni odebrali na svá dočasná ubyto-

vání. Všem se u nás moc líbilo a váží si 
toho, že na jejich padlé krajany neza-
pomínáme. Děkuji všem za účast a obci 
Telnice za finanční podporu této akce.

Monika Haniková

PIETNÍ AKT U POMNÍKŮ KOPJAFA

Obec Telnice ve spolupráci se svou 
sociální komisí pozvala v  neděli 13. 
prosince 2015 seniory k  vánočnímu 
posezení, které se tradičně uskutečnilo 
ve velkém sále orlovny. Starosta obce 
přivítal všechny přítomné a  vyzval je 
k  uctění památky všech, kteří se této 
chvíle nedožili. Starosta osobně přivítal 
mezi účastníky setkání dlouholetého 
předsedu MNV Telnice a  házenkářskou 
legendu Františka Vykouřila. Poté pro-
nesl několik slov k  uplynulému roku 
i k tomu nadcházejícímu. Spolu s další-
mi přítomnými zastupiteli popřál všem 
krásné Vánoce a  především zdraví do 
nového roku. Společně si pak na to 
všichni připili slavnostním přípitkem. 
V  posledních letech se již stalo tradicí, 
že všechny přišla pozdravit telnická ro-
dačka Miluška Konečná, které starosta 
jménem obce předal drobný a  rozto-
milý vánoční dárek. Milušku vystřídal 
na podiu Jan Přerovský, jehož sólová 

hra na harmoniku a  klarinet programu 
dodala slavnostní charakter. Své lidově-
-vánoční představení předvedla děvča-
ta ze základní školy pod vedením paní 
učitelky Leony Bímové. Po společné ve-
čeři pak pokračoval program besedou, 
na kterou se mnozí jistě velmi těšili. Však 

také družná nálada pokračovala až do 
večerních hodin, v závěru si pak někteří 
zpěváci zpříjemnili společné chvíle zpě-
vem lidových písní. To byla nakonec ta 
nejkrásnější tečka za velmi příjemným 
a pohodovým setkáním pětaosmdesáti 
telnických seniorů. FK

VÁNOČNÍ SETKÁNÍ SE SENIORY
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Hned následující školní den po osla-
vách 20 let od postavení orlovny (14. 
prosince 2015) jsme se s dětmi potkali 
na tradičních vánočních hrách, tento-
krát, jak jinak, v duchu stavby orlovny.

Po nezbytném rozdělení dětí do sku-
pin začali účastníci letošních her plnit 
úkoly na stanovištích. Nejdříve došlo na 
bourání (bourání kuželek), potom ná-
sledovalo získávání stavebního povole-

ní (překážková dráha). Bylo nutné také 
dopravit materiál (slalom s florbalovým 
míčkem) a potom už začalo stavění or-
lovny (z papírových krabic podle nákre-
su). Dělníci mají vždy nárok na svačinu, 
takže až si vylovili udicí rybky, mohli 
pokračovat dále. Každý, kdo se podílel 
na stavění, dostal i  skutečnou svačinu 
v podobě párku v  rohlíku. Následovaly 
náročnější činnosti jako třeba vyvažová-
ní, stavba inženýrských sítí (provlékání 
lžičky na provázku) a  pak už se začalo 
dokončovat. Naši brigádníci si vyzkou-
šeli nahazování (střelba na florbalovou 
branku) a  pokládání dlažby (skládání 
papírových kachliček do vzoru). A  na-
konec jsme společně zatloukli posled-
ní hřebíky a  bylo hotovo! Za poctivou 
práci každý dostal příslušnou odměnu 
a mohli jsme se s pocitem dobře odve-
dené práce navrátit domů. Všem děku-
jeme za pomoc při stavbě a těšíme se na 
další společná díla.

Jiří Hrazdíra

V prosinci proběhly v  HD Pubu dva 
muzikálové koncerty. První v  prosto-
rách hospody, kde se představili zpě-
váci z domovské scény divadla Radost, 
Michaela Baladová a Jiří Daniel, kteří za-
zpívali mix nejslavnějších muzikálových 
hitů, jak sólových, tak duetů. Druhá, vět-
ší produkce se odehrála venku, při příle-
žitosti Vánočních minitrhů. Zde vystou-
pila herečka Městského divadla Brno 
Markéta Pešková a  její hosté. Vánoční 
minitrhy byly přesunuty z  Masarykova 
náměstí do areálu TJ Sokola Telnice. Dů-

vodů bylo několik, mezi nejdůležitější 
patřily bezpečnost dětí, možnost hu-
dební produkce pod zastřešeným altá-
nem, pevný povrch v letošní teplé zimě 
a mnoho dalších. I když podle předpo-
kladů sníh nakonec nenapadl, vánoční 
atmosféru se podle pozitivních ohlasů 
návštěvníků přece jen vytvořit podařilo. 
Jídlo i  nápoje všem chutnaly a  herci si 
velmi pochvalovali telnické obecenstvo. 
Věříme, že změna místa prospěla kvalitě 
celé akce, a  těšíme se na vás v  dalších 
ročnících.  T-Parlament

V  předsilvestrovský večer se místní 
orlovna proměnila ve starověké Řecko. 
Bylo tu vše, co se nám doneslo v bájích 
a pověstech. Od bohů na Olympu, přes 
polobohy a  bájné nestvůry na zemi, 
převozníka Charóna až po  Háda, boha 
podsvětí. Ale to bychom přeskakovali.

Už vstup do tohoto mýtického světa 
nebyl jednoduchý. Byl chráněn složitým 
labyrintem, ve kterém se navíc schová-
val hrozivý Mínótauros, který zaháněl 
všechny odvážlivce. Nakonec se ale 
všem podařilo přes labyrint projít. Na 
konci labyrintu každý dostal penízek za 
odvahu a pokračoval dál na Olymp, kde 

bohové právě pořádali Božskou párty. 
A  že to byla pořádná párty. Bohové se 
smrtelníkům představili a každý řekl, co 
umí a  čemu vládne. Zanedlouho se na 
párty objevil naštvaný Hádés. Byl na-
štvaný, protože ho ostatní bohové na 
Božskou párty nepozvali. Uvrhl všech-
ny smrtelníky na samotný kraj pod-
světí, na břeh řeky Styx. Zde potkávají 
Persea, který je na cestě do podsvětí. 
Perseus žádá smrtelníky o  pomoc a  ti 
mu ji ochotně přislibují. Zavolají si tedy 
převozníka Charóna a ten je za penízek 
převeze na druhou stranu řeky. Chvíli 
putují podsvětím a  nakonec naráží na 

Medúzu. Tu se rozhodne Perseus pře-
moci a za pomocí smrtelníků se mu to 
podaří. Medúza hlídala truhlici s pokla-
dem, která nakonec připadla smrtelní-
kům. Ti s  jásotem berou truhlici, když 
v tom se objevuje Hádés a všechny vy-
hání z podsvětí. Smrtelníci tam totiž ne-
mají co pohledávat.

Hádés je vyžene na moře, kde potká-
vají Odyssea plujícího do Trójské války. 
Odysseus při několikaleté plavbě uloví 
nejdříve láhev s návodem na trójského 
koně a následně i Poseidóna. Poseidón 
pošle posádce správný vítr a  ta se za 
chvíli ocitá na břehu u města Tróje. Tróju 

  VÁNOČNÍ HRY PRO DĚTI

  MUZIKÁLOVÉ KONCERTY V HD PUBU

  SILVESTR PRO DĚTI NA ORLOVNĚ 

  Markéta Pešková
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Pro sezónu 2015/2016 se nám podaři-
lo posílit mužstvo o našeho odchovance 
Luboše Mrkvicu, který se po roce vrátil 
z  Hustopečí. Bohužel jej postihly zdra-
votní potíže se zády a nakonec odehrál 
jen asi polovinu utkání, ve kterých jsme 
většinou bodovali. Zdravotní potíže 
měla i posila ze Sokolnic Jakub Fric, kte-

rý odehrál na podzim pouhé tři zápasy. 
Neúčast těchto dvou hráčů nás, bohu-
žel, stála body v  některých zápasech, 
kde jsme sahali minimálně po remíze.

Tým mužů prochází generační obmě-
nou a doplňujeme jej vlastními odcho-
vanci. Mezi opory týmu patří Ivo Knol 
a Jirka Konečný na spojkách a na pivotu 

Adam Langer. Na křídlech odehráli vět-
šinu zápasů Marek Bím a  nestárnoucí 
Laďa Blaženka. V  několika zápasech se 
již představili nadějní dorostenci Petr 
Lengál, Radek Micheller a  Michal So-
botka, kteří si nevedli vůbec špatně. 
Celkem jsme na podzim získali 9 bodů 
a  přezimujeme na 8. místě dvanácti-
členné tabulky. Reálných bylo 11 bodů. 
Mrzí nás především ztráta v prvním zá-
pase, kde jsme ztratili vyhrané utkání 
s Velkým Meziříčím. 

V  zimní přestávce musí družstvo za-
pracovat na obraně a vylepšení herního 
projevu, který v některých fázích zápasů 
není dobrý, čímž umožňujeme soupeři 
vrátit se do zápasu. Stalo se již několi-
krát, že jsme jasně rozehrané utkání do-
vedli do infarktového konce a  zvítězili 
o pouhou branku. Věřím, že se nám vy-
tyčené cíle podaří přes zimu splnit a že 
odehrajeme jarní soutěž v  lepší formě, 
abychom se nemuseli v tradičně velice 
vyrovnané druholigové tabulce stra-
chovat o sestup.

Antonín Levíček, trenér

nakonec dobudou za pomoci lsti s trój-
ským koněm a Odysseus se vrací domů 
za svou ženou Pénelopou. Po cestě ale 
zabloudí až k čarodějnici měnící posád-
ku na prasata. Společně ji ale přemůžou 
a  získají klíč k  odemknutí truhlice. Po 
připlutí domů se přivítá se svou Péne-
lopou, která všechny pozve na Olympij-
ské hry. Děti se her zúčastní a  po nich 
pokračují na Olymp zpět na Božskou 
párty. Pod Olympem však potkávají 
poloboha Herkula, kterého vyhnal otec 
Zeus z Olympu. Je na cestě splnit králův 
úkol, aby ho Zeus vzal zpátky na Olymp. 
Děti mu s úkolem pomohou, a tak se ko-
nečně dostávají zpět na Božskou párty. 
Od Dia dostanou poslední klíč k truhlici 
a v ní nacházejí přípitek. A Zeus má pro 
ně ještě jedno překvapení, velký ohňo-
stroj.  Pavel Cupák

  HÁZENKÁŘSKÝ PODZIM 2015 – MUŽI
• 

Tým mužů při oslavách 90 let házené

Sobota 15. listopadu 2015 přinesla 
mladým telnickým futsalistům další 
příležitost porovnání s  týmy Bambini 
ligy juniorů BSMK. Tradičně se spolu 
utkalo pět týmů, přičemž dominan-
ce FC Romstaru byla znatelná, opět 
si odvezli prvenství. O  druhé místo 

spolu svedli tuhý souboj fotbalisté FC 
Habrůvky a  telnického áčka, když ve 
vzájemném souboji už naši borci ved-
li 3:0, avšak své vedení neudrželi a po 
remíze 3:3 nakonec o jediný gól v roz-
dílu skóre brali až třetí místo. Čtvrtým 
týmem se po statečném výkonu stal 

Sokol Telnice „B“  a poslední místo 
zůstalo také doma pro dívčí tým „C“, 
který obětavě posilovali mladší kluci, 
kteří ještě pravidelně soutěžní utkání 
nehrávají. Sportovní hala v Telnici za-
žila opět chvíle napětí, škoda jen, že 
se domácímu výběru „A“ nepodařilo 

  TURNAJ BAMBINI LIGY JUNIORŮ – TELNICE CUP 2015
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udržet nadějné vedení s  Habrůvkou. 
Přesto všichni zaslouží pochvalu za 
vynikající výkony. Nejlepším střel-
cem byl vyhlášen Radim Ševčík z  FC 

Habrůvky, nejlepším brankářem Ga-
briela Výletová. Jménem našeho od-
dílu děkujeme za spolupráci rodičům 
i  všem našim fanouškům a  také mla-

dým telnickým roztleskávačkám, kte-
ré opět předvedly své umění v  plné  
kráse.

Oddíl futsalu, TJ Sokol Telnice

Sportovní hala a  sokolovna patřila 
v  sobotu 21. listopadu 2015 návštěvě 
dětí z  farnosti Litohoř, Jakubov, Babice 
a  Moravské Budějovice, které dorazily 
autobusem a  doprovodnými vozidly 
v celkovém počtu 69 lidí, aby se pomě-
řili v rámci sportovního dne nazvaného 
„Turnaj Krále králů“ s telnickými a sokol-
nickými dětmi ve fotbalu a florbalu. Pět 
mladších a  dva starší týmy ministrantů 
spolu v hale strávili více než čtyři hodi-
ny intenzivním sportovním zápolením, 

v  sokolovně si pak svůj vlastní herně-
-sportovní program připravila děvčata 
ze zmíněných farností. Po bojovném tur-
naji, ve kterém telnické áčko získalo zla-
té medaile a béčko zaslouženě bronzo-
vé, následoval pro hosty gulášový oběd 
v  místní restauraci HD Pub a  prohlídka 
expozice Památníku Mohyla míru. Z Tel-
nice odjížděli kluci z moravsko-budějo-
vického regionu spokojeni a plni zážitků, 
doprovovázeni svými kněžskými dopro-
vody: P. Ladislavem Kozubíkem a P. Pav-

lem Krejčím. Poděkování patří všem tel-
nickým rodičům, kteří se skvěle postarali 
o  organizaci tohoto setkání, stejně tak 
i  Jožovi Královi za výborné koučování 
telnických reprezentantů. V  neposlední 
řadě díky všem, kteří na tuto akci přispě-
li dobrotami, kterými jsme mohli naši 
návštěvu pohostit. Speciální díky patří 
členkám telnické dívčí scholy, které se 
napotřetí v  listopadu prezentovaly jako 
vynikající roztleskávačky. Děkujeme!

František Kroutil

  SPORTOVNÍ DEN KRÁLE KRÁLŮ
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Každoročně na podzim pořádá TJ So-
kol Telnice brigádu na úklid venkovní-
ho areálu sokolovny. Převážně se jedná 
o činnosti jako hrabání listí a  jeho na-
ložení do kontejneru, případně odstra-
nění popadaných větví. Musím říci, že 
co do účasti brigádníků byla letošní 
brigáda srovnatelná s  loňským rokem. 
Brigáda byla zahájena 28. listopadu 
2015 v  8.00 hodin. Rozdělili jsme se 
do dvou skupin, jedna skupina se za 
pomoci motorových fukarů pustila do 
dobývání napadaného listí kolem pře-
tlakové haly a  druhá skupina hrabala 
listí ze zbývající části areálu sokolovny. 
Po asi hodině intenzivní práce jsme 
vybrali nejzodpovědnější brigádníky, 
kteří nahrabané listí začali přepravovat 
do připraveného kontejneru, který při-
stavila firma Autodoprava Petr Sklenář. 
V  poledne jsme byli s  pracemi hotovi. 
Po dobu brigády měli brigádnici mož-

nost občerstvení jak teplým nápojem, 
tak i  něčím k  zakousnutí. Děkujeme 
všem zúčastněným a  obci Telnice za 

zapůjčení dvou motorových fukarů 
a dvou várnic na teplý nápoj.

Pavel Oborný, TJ Sokol Telnice

Sokolská klubovna hostila ve čtvrtek 
17. prosince 2015 hodnocení podzim-
ní půlsezóny oddílu mladých futsalistů 
telnického Sokola. I přes mnohé omlu-
venky ze zdravotních a  jiných (advent-
ně-vánočních) důvodů dorazila většina 
hráček a hráčů našeho oddílu, v někte-
rých případech i s doprovodem rodičů. 
Náš oddíl zažívá v posledních měsících 
soutěžně úspěšné období, takže bylo 
koho chválit. Naše áčko se v  polovině 
soutěže drží na druhém místě Bambini 
ligy a  náš nejlepší střelec Filip Švanda 
je na třetím místě v tabulce střelců celé 
soutěže s 18 vstřelenými góly. V hlaso-
vání hráčů a  rodičů byl nejlepším hrá-
čem opět zvolen Marek Toužín, na dru-
hém místě se umístili Radek Pisk a Filip 
Švanda. Nejlepší hráčkou se v hlasování 
stala Gabriela Výletová, která si v průbě-
hu večera vzala slovo a  promluvila „od 
srdce a  do duše“ hráčům, za což si vy-
sloužila potlesk, jak hráčů, tak i  rodičů. 
Poděkování si zaslouží jak hráči samot-

ní, rodiče, kteří je ve sportu podporují, 
tak zvláště trenéři (jmenovitě Petr Tou-
žín) a  ministr financí Roman Švanda. 
Děkujeme všem za spolupráci a těšíme 
se na setkání v zimně-jarní sezóně! Jako 

malý vánoční dárek si tentokrát hráči 
s  dobrou tréninkovou docházkou od-
nesli krásná klubová trička.

František Kroutil, 
oddíl futsalu Sokola Telnice

  PODZIMNÍ BRIGÁDA NA SOKOLOVNĚ

  HODNOCENÍ PŮLSEZÓNY MLADÝCH FUTSALISTŮ SOKOLA

V pondělí 21. prosince 2015 jsme 
se místo tréninku sešli, abychom 
zhodnotili podzimní sezónu minižá-
ků Sokola Telnice. Toto hodnocení 
jsme již tradičně spojili s  vánočním 

posezením s  rodiči a  milými hosty. 
Jsme rádi, že naše pozvání přijali a na 
náš večírek došli pan starosta Krou-
til, paní místostarostka Chovancová 
a  ředitel školy pan Gabrhel. Všichni 

si vzali slovo a  kromě toho, že nám 
popřáli krásné svátky, tak nás taky za 
naše dosavadní úspěchy pochválili. 
My jim moc děkujeme za jejich pod-
poru, které si opravdu vážíme. S  tre-

  HODNOCENÍ PODZIMNÍ SEZÓNY MINIHÁZENKÁŘŮ
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 ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ VE STOLNÍM TENISE
Letošní Štěpánský turnaj ve stolním te-

nise neregistrovaných hráčů, který již tra-
dičně pořádá TJ Sokol Telnice 26. prosince, 
byl opět ve znamení dobré účasti a vyso-
ké kvality zápolení mezi borci. Akce byla 
zahájena v 8.30 hodin a zúčastnilo se jí 15 

stolních tenistů z Telnice a blízkého okolí. 
Zahájení turnaje patřilo již tradičně ředi-
teli turnaje Tondovi Mikuláškovi. Seznámil 
přítomné hráče s  pravidly turnaje a  roz-
dělením do dvou základních skupin. Ve 
skupinách borci sehráli utkání systémem 

každý s  každým. Do play-off se nomino-
vali čtyři nejlepší ze skupiny. Play-off se 
sehrálo vyřazovacím systémem. Post prv-
ního místa obsadil Zdeněk Pisk, na dalších 
postech po tuhých a  velmi vyrovnaných 
bojích se v  pořadí druhý a  třetí umístili 

néry jsme pak zhodnotili podzimní 
sezónu, odehrané turnaje a  zápasy. 
A  pak už přišel házenkářský Ježíšek 
a  letos nám všem nadělil parádní če-
pice. Myslím, že na zimních turnajích 
budeme opravdu nepřehlédnutelní. 
K  našemu večírku už neodmyslitelně 
patří, že si pěkně připijeme, zapálíme 
si prskavky a dost hlasitě si zakřičíme 
náš bojovný pokřik – i  to se nám le-
tos povedlo. No pak už jsme jen mlsa-
li dobroty, které nám připravily naše 
hodné mamky, poklábosili si a zařádili 
v sále sokolovny. My trenéři doufáme, 
že jak děti, tak i  rodiče strávili pří-
jemný večer. Miniházenkáři společně 
s trenéry vám všem přejí šťastný nový  
rok 2016.

Pavlína Michellerová, 
oddíl házené TJ Sokol Telnice

V sobotu 9. ledna 2016 jsme odjeli na 
turnaj do Olomouce a byl to turnaj pre-
miér.  První turnaj v  roce 2016, poprvé 
jsme hráli s  koženým míčem a  poprvé 
jsme se zúčastnili turnaje 6+1, který se 
hraje na celé házenkářské hřiště. Do-
posud jsme hráli tzv. miniházenou 4+1 
na půlku hřiště. Protože kluky naro-
zené v  roce 2005 letos v září čeká pře-

stup do mladších žáků, kde už budou 
hrát pouze házenou 6+1, chtěli jsme, 
aby si trošku začali zvykat. To jsme ale 
nečekali, že hned na prvním turnaji ve 
velké házené bude „bedna“. Za účasti 
družstev TJ STM Olomouc, HC Zubří, SK 
Žeravice, HK Ivančice, Tatran Bohuni-
ce, TJ Tatran Litovel a  našeho Sokola  
Telnice jsme odehráli 6  zápasů, každý  

po 20 minutách. Všechny zápasy jsme 
zvládli bez porážky. Tři zápasy jsme re-
mizovali a tři vyhráli. Poslední infarktová 
remíza s Olomoucí nás stála o jediný gól 
(rozhodovalo až skóre) vítězství v celém 
turnaji. Nakonec jsme tedy obsadili krás-
né druhé místo. Pro nás trenéry úspěch 
nad naše očekávání. Klukům moc děku-
jeme za jejich výkon. Mimo poháru si 
vezeme i  ocenění pro nejlepšího hráče 
turnaje, kterým byl trenéry ostatních 
družstev vyhodnocen Tomáš Jahoda.

Výsledky:
Sokol Telnice : TJ STM Olomouc 11 : 11
Sokol Telnice : HC Zubří  10 : 9
Sokol Telnice : SK Žeravice  9 : 6
Sokol Telnice : HK Ivančice 10 : 10
Sokol Telnice : Tatran Bohunice 16 : 8
Sokol Telnice : TJ Tatran Litovel 14 : 14
Sestava: Kryštof Sobotka, Tomáš Páral 
(1), Tomáš Jahoda (30), Ondřej Jahoda 
(16), Samuel Luskač, Radek Sklenář (15), 
Lukáš Herold (3), Jakub Chovanec (1), 
Jakub Horáček (4), Samuel Přikryl (br.), 
Jakub Přikryl.

Pavla Michellerová, 
oddíl házené TJ Sokol Telnice

  TURNAJ MINIŽÁKŮ EMINENT CUP 2016
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Ve sváteční den 26. prosince 2015 si udě-
lalo čas na malé protažení při kuželkách  
24 účastníků v  pěti kategoriích. V  klidné 
a  pohodové sváteční atmosféře proběhly 
zápasy v kuželkách, a i když panovala přá-
telská nálada v zákulisí, tak na dráhách se 
urputně bojovalo. Zmíníme vítěze jednot-
livých kategorií:

žáci a žákyně: Filip Dvořák
dorostenci a dorostenky: Michael Dvořák 
ženy: Petra Mikáčová
muži – neregistrovaní hráči:  Roman Cenek
muži – registrovaní hráči: Pavel Dvořák st.

Turnaj skončil v  pozdních odpoledních 
hodinách pro všechny s  pocitem, že jsme 
se setkali s přáteli, popřáli si krásné vánoční 
svátky a vše nejlepší v novém roce. Takže za 
rok zase!  Jiří Hrazdíra, účastník

  VÁNOČNÍ TURNAJ V KUŽELKÁCH JEDNOTLIVCŮ

Tonda Mikulášek a Slávek Horňák. Nejlépe 
umístění obdrželi cennou trofej v podobě 
poháru s  ochranným nápojem. Ostatní 
účastníci také neodešli s prázdnou a byli 
odměněni nejen dobrým pocitem ze hry, 
ale i nějakou tou drobností. Ještě jednou 
gratulujeme vítězům a  ostatním hráčům 
děkujeme za účast. Poděkování patří 
také divákům, kteří přišli podpořit tuto již 
tradiční telnickou akci. Ceny do soutěže 
věnovaly TJ Sokol Telnice, firma ELITA se-
menářská, a. s., Brno a obec Telnice, která 
také turnaj podpořila formou finančního 
příspěvku. Děkujeme všem sponzorům. 
Těšíme se na další ročník „Štěpánského 
turnaje“ v roce 2016. 

Pavel Oborný, TJ Sokol Telnice

Stalo se tradicí, že se závěrem roku 
schází tenisoví nadšenci, aby ještě jed-
nou poměřili své síly. V neděli 27. prosin-

ce 2015 odehrálo 14 hráčů turnaj, ve kte-
rém se bylo na co dívat. Všechny zápasy 
byly velmi vyrovnané a do konce turna-

je se bojovalo o  každý míč. I  tento rok 
bylo vidět, jak se někteří hráči zlepšili. 
V pozdních odpoledních hodinách jsme 
se po vyhlášení výsledků rozešli spoko-
jeni a příjemně unaveni. Na tomto místě 
bych chtěl za tenisty poděkovat obci za 
podporu a jménem všech popřát našim 
občanům hlavně pevné zdraví, spokoje-
nost a pohodu v celém roce 2016. 

Pořadí turnaje:
1. Jiří Přerovský, Zdeněk Kubíček 
2. Zdeněk Sedlák, Ladislav Hebký 
3. Barbora Filáková, František Kroutil 
4. Marcel a David Moučkovi 
5. Natálie Sklenářová, David Šiler 
6. Jiří Sekanina, Michal Kubíček 
7. Radek a Michal Jordanovi 

Zdeněk Kubíček

  TENISOVÉ MISTROVSTVÍ TELNICE 2015
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Prvního dne v  letošním roce oprášili v Cíferu letitou spor-
tovní tradici v podobě Novoročního běhu. Symbolický běh na 
1291 metrů u  příležitosti 725. výročí první písemné zmínky 
o obci Cífer, kterou si letos naše partnerská obec připomíná, 
běžel starosta obce Maroš Sagan stylově: v ruce se štafetovým 
kolíkem, který naši cyklisté přivezli na podzim zpět do Cíferu. 
Aspoň tímto drobným způsobem se i  naše obec zúčastnila 
této obnovené tradice. Letos se tohoto běhu zúčastnilo 68 
běžců za povzbuzování asi dvou set diváků. V první polovině 
osmdesátých let tento běh patřil k  nejlépe organizovaným 
aktivitám tohoto typu v celém Československu. Poprvé se bě-
žel v roce již v roce 1978 a například v roce 1983 se na start 
postavilo obdivuhodných 438 běžců. Na znovuobnovení če-
kal tento běh rovných 30 let.

Kromě úvodního běhu, jehož délka je shodná s rokem první 
písemné zmínky o obci Cífer, se uskutečnily ještě závody na 
200 m, 800 m, 1 400 m, 2 500 m a 5 000 m. V závodě na 2,5 
kilometru zvítězil cíferský starosta, který je sám mj. aktivním 
sportovcem. Blahopřejeme starostovi k  cennému vítězství 
a celé obci k úspěšnému obnovení této sportovní tradice!

P. S. Při této příležitosti gratulujeme také cíferskému spor-
tovnímu nestorovi a  neopomenutelné duši každé naší tel-
nické návštěvy v Cíferu – Marianu Pavlíkovi, komentátorovi, 
novináři a vydavateli Cíferpressu, místního soukromého mě-
síčníku, který si letos připomíná také 25 let od svého prvního 
vydání. FK

 Díky Zdeňkovi Kubíčkovi se nám do 
ruky dostala krásná školní fotografie 
z  roku 1905. Letos tomu tedy bude již 
111 let, kdy se na této fotografii vyfotily 
děti z  telnické školy se svým učitelem. 
Ani historicky nejstarší občanka České 
republiky (podle Wikipedie paní M. Mí-

ková – dožila se 112,5 roku) by si jistě ne-
pamatovala nic tak časově vzdáleného. 
Ale věříme, že mezi námi žijí lidé, kteří by 
si mohli z podoby některých tváří třeba 
vzpomenout na fotografii své babičky 
nebo dědečka, najít rodové rysy… Po-
kud vám některá z tváří na této fotogra-

fii něco říká, dejte to prosím vědět obec-
nímu úřadu. Budeme rádi, když nám za-
voláte (tel.: 544 224 410) nebo se osob-
ně zastavíte anebo nám třeba pošlete 
e-mail (starosta@telnice.cz). Pomůžete 
nám tak rozeznat účastníky této jedné 
z nejstarších historických fotografií.

  ZAJÍMAVOST Z CÍFERU

  POZNÁTE JE?
• 
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Jan Pešl se narodil 25. května 1890 
v  Telnici na č. p. 13. Byl synem Fran-
tiška Pešla a  Marie (roz. Ilichmanové, 
mlynářovy dcery). Vyučil se řezníkem 
a celý život se živil jako hospodský. Jako 
mnoho dalších telnických mužů byl po-
volán do císařské armády a  ocitl se na 
východní frontě. Zde se dostal u  Pře-
myšle (jihovýchod dnešního Polska, 10 
km od hranic s  Ukrajinou) 22. března 
1915 do ruského zajetí. Po mnohamě-
síčním obléhání se totiž polská pevnost 
Přemyšl vzdává ruským vojskům. Tím 

se do ruského zajetí dostává zhruba 
15 000 českých a  slovenských vojáků. 
Právě váleční zajatci později tvoří vý- 
znamnou část československých legií. 

Dobytí Přemyšle bylo pro ruskou 
armádu nutností pro další postup na 

západ ve střední části tzv. východní 
fronty. Po 133 dní trvajícím obléhání 
pevnosti Přemyšl se do ruských rukou 
vzdalo téměř 120 000 vojáků vyhla-
dovělé a  zoufalé posádky. Obléhání 
Přemyšle tehdy sledoval s  napětím 
celý svět. Zajetí asi 120 000 rakousko-
-uherských vojáků včetně devíti gene-
rálů využili Rusové dovedně k povzbu-
zení nálady vlastního vojska v  poli 
i  veřejnosti v  zázemí. Zajatce čekalo 
defilé moskevskými ulicemi (viz foto- 
grafie).

V zajetí Jan Pešl pracoval v ivjanském 
sacharném závodě (cukrovar v  Kur- 
ské oblasti na západě Ruska) a  do  
Československých legií podal přihlášku  
13. května 1917 a  mezi legionáře byl 
přijat 25. července téhož roku. Zapojil 

  VZPOMÍNKA NA JANA PEŠLA

Defilé zajatců v Moskvě

Fotografie z hospody v Kežmaroku

Jan Pešl v legionářské uniformě v roce 
1919

Kapitulace pevnosti Přemyšl od Seppings-Wrighta. Do nedohledna 
se táhnoucí řady rakousko-uherských válečných zajatců nastou- 
pené k přehlídce. Na pozadí v dálce stoupá kouř z hořících fortů. Pevnost Přemyšl poškozená dlouhými boji
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TELNICKÉ AKCE OD ÚNORA DO POLOVINY DUBNA 2016

90. VÝROČÍ VIII. VŠESOKOLSKÉHO SLETU (1926)

DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO
6. února 2016 Ostatkový průvod SDH Telnice Telnice
7. února 2016 Tradiční krojované ostatky Orel jednota Telnice Orlovna
9. února 2016 Zápis do ZŠ Telnice ZŠ Telnice Základní škola
9. února 2016 Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
9. února 2016 Winter Cup Telnice Fotři Telnice Sportovní hala
14. února 2016 Ministrantský florbalový turnaj Farnost Telnice Sportovní hala
16. února 2016 Winter Cup Telnice Fotři Telnice Sportovní hala
20. února 2016 Dětský turnaj v malé kopané TJ Sokol Telnice Sportovní hala
20. února 2016 VII. sportovní ples Házenkáři TJ Sokol Telnice Sokolovna
23. února 2016 Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
28. února 2016 Házená muži, II. liga Telnice–SK Kuřim TJ Sokol Telnice Sportovní hala
5. března 2016 Futsalový turnaj „O pohár starosty obce Telnice“ Obec Telnice Sportovní hala
8. března 2016 Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
11. března 2016 Velikonoční tvoření Telnické sluníčko Zasedací místnost OÚ
12. března 2016 Burza dětského oblečení a bot Telnické sluníčko ZŠ Telnice
13. března 2016 Házená muži, II. liga Telnice–Juliánov TJ Sokol Telnice Sportovní hala
19. března 2016 Hromadné očkování psů Obec Telnice Parkoviště u sokolovny
19. března 2016 15. výstava vín Milovníci dobrého vína Orlovna
22. března 2016 Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
25.–26. března 2016 Hrkání v ulicích Telnice Kateřina Umlášková Telnice
3. dubna 2016 Vítání jara Telnické sluníčko Telnice
10. dubna 2016 Vítání občánků Obec Telnice Zasedací místnost OÚ
12. dubna 2016 Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě
16. dubna 2016 Sbírka šatstva Obec Telnice Garáž OÚ
17. dubna 2016 Házená muži, II. liga Telnice–Sokol II. Prostějov TJ Sokol Telnice Sportovní hala

VIII. všesokolský slet se konal v roce 1926 
a v letošním roce od této události uplyne 
právě 90 roků. Cvičilo se tehdy na novém 
strahovském stadionu. Přijelo 143 863 cvi-
čenců. Skladby zhlédlo 800 000 diváků. 
V průvodech pochodovalo na 80 000 so-
kolů. Gymnastických závodů ČOS a Svazu 
slovanské sokolstvo se zúčastnilo na 200 
družstev. V  novém sídle ČOS v Tyršově 
domě, který v loňském roce slavil 90 roků, 
otevřeli sokolské muzeum a odhalili Tyršo-
vu sochu. Prezident T. G. Masaryk věnoval 
sokolstvu vlajku. Ke sletové scéně ,,Kde 
domov můj‘‘ přispěli přední čeští umělci. 

Samotný slet byl zahájen již 3. ledna 
1926 sletovou besedou v Tyršově domě. 
Koncem ledna se konaly první lyžařské 
závody v Jilemnici jako součást sletu. Bylo 
to již podruhé, co na sletu zazněl pochod 

,,V nový život‘‘ od Josefa Suka. Poprvé za-
zněl již v roce 1920. Pořad všesokolského 
sletu poprvé přenášel v  reportážích Čes-
koslovenský rozhlas. Tohoto sletu v  roce 
1926 se zúčastnili také telničtí cvičenci 
ze Sokola: 24 mužů (z  toho 12 v  krojích, 
cvičilo 12 mužů), 7 žen, 10 dorostenců  
a 4 dorostenky. 

Příští, již XVI. všesokolský slet nás čeká 
v roce 2018, kdy se bude slavit výročí 100 
roků od založení státu (tehdy ještě Čes-
koslovenska). Snad žádná organizace na 
světě se nemůže stejně jako Sokol pochlu-
bit tím, že se její slavnostní akce konaly  
a konají již ve třech stoletích. Sokolské sle-
ty se konaly v 19., 20. a 21. století a po ce-
lou dobu měly mezinárodní rozměr.

Na viděnou na příštím sletu v roce 2018! 
Nazdar! Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice

se do činnosti legií na ruském území. 
Po strastiplné anabázi po Transsibiřské 
magistrále se lodí z Vladivostoku vrátil 
zpět do vlasti a službu ukončil v listopa-
du 1920 v hodnosti desátníka jako člen 
7. střeleckého pluku. Po návratu domů 
získal jako odměnu za svou vojenskou 

službu nádražní restauraci v Kežmaroku 
na severu Slovenska (pod Tatrami). Na 
přiložené fotografii ze své hospody stojí 
zcela vpravo se svojí manželkou Poldi 
a bratrem Tomášem.

Se svou rodinou (v roce 1922 se jim 
narodil syn Jan) se pak později od-

stěhoval do Vítkovic, kde v  roce 1934 
umírá na cukrovku. Podle svědectví ro-
diny jej zřejmě dostihly následky nad-
měrného užívání alkoholu (především  
v krutém sibiřském prostředí). 

Ladislav Hrdlička ml., 
telnický rodák dnes žijící v Měníně
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www.selfnet.cz

Gepard štíhlý
Internet Optik

km/h
Mb/s120

SKUTEČNĚ 
RYCHLÝ INTERNET
Vyberte si i vy tarif podle svých potřeb

Telnické maminky ve spolupráci
s Telnickým Sluníčkem 

pořádají

B U R Z U
jarního a letního 

dětského oblečení a bot
v sobotu 12. 3. 2016 od 9.00 do 11.30 hod.

v Základní škole Telnice

Příjem věcí k prodeji  pátek 11.3. 17.00–19.00 hod.

Prodej  sobota 12.3.  9.00–11.30 hod.

Výdej neprodaných věcí  
a vyúčtování  sobota 12.3. 14.00–15.30 hod.

 
PRO PRODÁVAJÍCÍ

Prodej probíhá pod registračními čísly, která spolu  
s dalšími podrobnými informacemi získáte na e-mailu: 

ivadonovalova@seznam.cz.
Každý prodávající se musí přihlásit do 4. 3. 2016. 

Žádné procento z prodeje, jak bývá obvyklé na jiných 
burzách, vybíráno nebude. Příspěvek na akci bude 
1 Kč za 1 prodávanou věc. Výtěžek bude použit na 

nákup školních potřeb, které budou předány řediteli 
ZŠ a MŠ Telnice Mgr. Petru Gabrhelovi. Maximální 
počet přijímaných věcí na jednu osobu je 80 kusů. 

PRO NAKUPUJÍCÍ
Žádné vstupné na burzu vybíráno není. Přijďte se 
podívat a nakupte levně bazárkové věci pro Vaše 

děti. Musíte přijít s dětmi? Žádný problém. Po dobu 
Vašeho nákupu Vám děti pohlídáme v připraveném 

malém dětském koutku.

Bližší informace podá: Iva Donovalová, 
e-mail: ivadonovalova@seznam.cz, mob.: 604 545 186

Vás zve na večerní

VELIKONOČNÍ 
TVOŘENÍ

Na tvoření je třeba se přihlásit, počet míst je omezený!!!

Přihlášky a informace: 
pavla.chovancova@telnickeslunicko.cz • mobil: 774 513 735

v pátek 11. března 2016 
od 19.00 hod. 

Kde: zasedací místnost OÚ Telnice

Realizováno za finanční podpory
obce Telnice
Realizováno za finanční podpory
obce Telnice
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Přijďte podpořit telnické borce…

IX. ročník
Ministrantský florbalový turnaj

sportovní hala – sokolovna
neděle 14.února 2016

od 12.30 hod.
Telnice

Pozořice, Šumice, Kovalovice, Sivice, Slavkov u Brna, Újezd u Brna,
Syrovice, Tvarožná, Moutnice, Moravany u Brna, Sokolnice, Telnice.

Realizováno za finanční podpory
obce Telnice
Realizováno za finanční podpory
obce Telnice

Termín konání:
sobota 20. února 2016

Čas konání:
od 8.30 do 14.00 hod.

Místo konání:
sportovní hala

Telnice

Věková kategorie:
děti nar. v r. 2002–2008

Systém turnaje:
bude určen na místě

Startovné:
500 korun/tým

Občerstvení:
dle vlastních možností

v místní restauraci

Termín přihlášení:
do 31. ledna 2016

Kontaktní údaje:
František Kroutil

frantisek.kroutil@email.cz
Tel.: 725 33 00 44

TJ Sokol Telnice
vás srdečně zve na

Dětský turnaj v malé kopané
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VIII. ročník futsalového turnaje
„O pohár starosty obce Telnice“

sobota 5. března 2016 od 8.30 hod.
Telnice – sportovní hala

Účastníci:  týmy mužů či žen (starší 15 let)   l   Systém hry:  4+1  nebo 5+1
S sebou:  vhodnou obuv do haly bez kolíků

Startovné:  80 Kč za hráče  (součástí je 30 Kč kupon na občerstvení)
Přihlášky: starosta@telnice.cz, 725 33 00 44   l   Termín uzávěrky přihlášek týmů: 19. února 2016

Těšíme se s vámi na tradiční futsalové zážitky !

v sobotu 
6. února 2016

Sraz všech masek, ale i příznivců je v 11.30 hod. v hasičce, odkud vyjde průvod  
ve 12 hodin. Občerstvení pro všechny účastníky průvodu zajištěno. K dobré 
pohodě bude hrát kapela Donava a koňský povoz zajistí p. Kordík z Otmarova.
Srdečně zveme všechny, kteří se chtějí pobavit a užít si „FAŠANKOVÉHO  VESELÍ“.

pořádá

Ostatkový průvod masek

Sbor dobrovolných hasičů Telnice
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od  18.července  do  29.července  2016
pro  děti:  od  3  do  8   let  (po  dohodě možno   i  starší)

Provozní  doba: každý  pracovní  den  od  8  do  16  hodin

Nákladová  cena: 150  Kč/dítě za  hlídání,  32  Kč/  dítě za  oběd

Početně jší  rodiny: 50%  sleva  za  hlídání  druhého  a  každého  dalšího  dítěte

Termín  uzávěrky  př ihlášek: 16.  května  2016  ( je  třeba  uhradit  celou  cenu)

Rezervace  termínů : je  možná  po  celých  týdnech,  ale   i  samostatné  dny

Kontakt: Pavla  Chovancová  – 544  224  410,  urednice@telnice.cz

Provozovatel: Obec  Telnice,  Růžová  243,  664  59  Telnice

Program: pro  děti  bude  př ipraven  zábavný  a  pohodový  program

Místo: Mateřská  škola  Telnice  a  př i lehlý  areál



Oslavy 20 let orlovny v Telnici

† †1995–2015



Ohlédnutí za předvánočními a vánočními akcemi v Telnici

Rozsvěcení vánočního stromu

Připomínka svátku sv. Martina

Mikulášská nadílka na sokolovně

Tvoření adventních  
věnců Setkání se svatým Mikulášem v kostele

Vánoční minitrhy T-ParlamentuDárky od svatého Mikuláše

Vánoční setkání se seniory Zpívání koled u betléma


